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1  Υγειονομικό «διαβατήριο» για μία νέα
κανονικότητα

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 1089.79 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ Νο2

Υγειονομικό «διαβατήριο» 
για μία νέα κανονικότητα

Φουντώνουν οι συζητήσεις για τη δημιουργία 
ψηφιακών ταυτοτήτων που θα πιστοποιούν 
τον εμβολιασμό ίων κατόχων και θα 
τους επιτρέπουν να ταξιδεύουν ή ακόμη και 
να εργάζονται Τελευταίο εμπόδιο το ζήτημα 
του σεβασμού ms ιδιωτικότητας

ΤΗΣ ΚΙΤΤΎΣ ΞΕΝΑΚΗ

Σ
τα τέλη του 19ου και σης αρχές 
του 20ού αιώνα, όταν οι ευ- 
ρωπαίοι μετανάστες στις ΗΠΑ 
περνούσαν από το Νησί Ελις στο λι

μάνι της Νέας Υόρκης, έπρεπε να στα
θούν στην ουρά ώστε να ελεγχθούν 
για ασθένειες όπως η φυματίωση. 
Μόνον εφόσον πιστοποιούνταν η 
καλή τους υγεία μπορούσαν να πε
ράσουν ελεύθερα στον νέο κόσμο και 
να γίνουν Αμερικανοί. Ο κορωνοϊός 
επαναφέρει κάτι από την εμπειρία 
τους στις παγκόσμιες μεταφορές, με 
την Qantas, τον εθνικό αερομεταφο
ρέα της Αυστραλίας, να προειδοποιεί 
πρόσφατα πως θα επιτρέπει μόνο επι
βάτες που μπορούν να αποδείξουν ότι 
έχουν εμβολιαστεί στις διεθνείς της 
πτήσεις. Πέντε ακόμα αεροπορικές 
εταιρείες σχεδιάζουν να προσφέρουν 
ψηφιακά πάσα υγείας, ορισμένες χώ
ρες μάλιστα μπορεί να απαγορεύουν 
την άφιξη ατόμων χωρίς ένα τέτοιο 
πόσο. Και αυτοί -σημειώνει στους 
«Financial Times» ο Τζον Γκάπερ - 
αναμένεται να είναι μόνο κάποιοι από 
τους υγειονομικούς ελέγχους που θα 
εφαρμοστούν την ερχόμενη χρονιά 
ώστε να αντιμετωπιστεί η πανδημία.

Σύμφωνα με τον Γκάπερ, γραφεία 
και δημόσιοι χώροι ενδεχομένως να 
σκανάρουν εφαρμογές κινητών τη
λεφώνων που θα συνδέουν την από
δειξη εμβολιασμού, ή ένα αρνητικό 
τεστ, με ψηφιακές ταυτότητες προτού 
επιτρέψουν την είσοδο οποιουδήπο- 
τε: τα εθνικά διαβατήρια είναι απα
ραίτητα μόνο σποραδικά, για διεθνή 
ταξίδια, αλλά τα «διαβατήρια ανο
σίας» θα μπορούσαν να εισβάλουν 
στην καθημερινότητά μας - παρά 
τους κινδύνους που εκπροσωπούν 
για τις ατομικές ελευθερίες και την 
ιδιωτικότητα.

Εν μέσω πανδημίας, άλλωστε, ένα 
ισχυρό κίνητρο συνεισφοράς στη 
δημόσια υγεία είναι δικαιολογημέ
νο: ο εμβολιασμός ωφελεί τόσο το 
ίδιο το άτομο όσο και τους γύρω του, 
καθώς πολλές ασθένειες παύουν 
να είναι επικίνδυνες αν αποκτήσει 
μια κοινωνία ανοσία της αγέλης. 
Αυτό όμως επιτρέπει και τον πα
ρασιτισμό: όσοι δεν εμβολιάζουν 
τα παιδιά τους από την ιλαρά, για 
παράδειγμα, βασίζονται στον εμβο
λιασμό των άλλων για την προστα
σία τους. Αν ήταν όλοι οι άνθρωποι 
αντιεμβολιαστές, ασθένειες όπως η 
διφθερίτιδα, η πολιομυελίτιδα και η 
φυματίωση θα επέστρεφαν σε χώρες 
ήττηιι ργπιιν ττπιΙΐίΊ νπ πττητεληϊίν

κοινή απειλή. Κάποια κράτη ήδη 
αξιώνουν απόδειξη εμβολιασμού 
εναντίον, για παράδειγμα, του κί
τρινου πυρετού από ταξιδιώτες που 
αφικνούνται από περιοχές υψηλού 
κινδύνου.

Με τις αεροπορικές εταιρείες

Η άλλη όψη

τα πράγματα είναι πιο απλά: στο 
κάτω-κάτω, δεν έχει νόημα να 
αφήσεις κάποιον να επιβιβαστεί 
σε ένα αεροσκάφος αν δεν μπορεί 
να αποβιβαστεί στην άλλη πλευ
ρά. Θα έπρεπε όμως να ζητούν οι 
χώροι εργασίας, ή ακόμα και τα

Ο ΦΟΒΟΣ
TOY BIG BROTHER

Υπάρχει μια λεπτή, αδιόρατη γραμμή 
ανάμεσα σε μέτρα που λαμβάνονται 
για την προστασία των πολιτών και 
σε αυτά που τους διαχωρίζουν σε 
δύο κατηγορίες. Ο τρόπος με τον 
οποίο η Ευρωπαϊκή Ενωση (και κατ’ 
επέκταση, η ελληνική κυβέρνηση) θα 
χειριστεί τα κάθε είδους υγειονομικά 
διαβατήρια θα δείξει αν έχει αντιλη- 
φθεί τη διαφορά. Μια επιβεβλημένη 
επιλογή μπορεί γρήγορα να γίνει 
επικίνδυνη, να θυμίσει οργουελικό 
Big Brother.
Οσοι επί χρόνια αμφισβητούν τη 
δημοκρατικότητα τπς Ευρώπης, όσοι 
αντιδρούν στην καραντίνα, περιμέ
νουν τη μεταβατική περίοδο μετά 
τους πρώτους εμβολιασμούς για να 
επιβεβαιώσουν τις απόψεις τους, 
Υπάρχουν όμως κι εκείνοι που, με 
απόλυτη συνείδηση του τι κάνουν και 
γιατί, εκχωρούν εδώ και καιρό δικαι
ώματα και προσωπικές ελευθερίες, 
βάζοντας πάνω απ’ όλα την υγεία 
της κοινωνίας στην οποία ζουν. Γι’ 
αυτούς που εμπιστεύονται τους θε
σμούς, όχι yia τους ψεκασμένους, ο 
φόβος ενός Μεγάλου Αδελφού είναι 
διπλός. Και η σημασία των σωστών 
επιλογών μεγαλύτερη,

ΜΥΡΤΟ ΛΙΑΛΙΟΥΤΗ

ξενοδοχεία και τα θέατρα, απόδειξη 
ανοσίας προτού αφήσουν κάποιον 
να μπει; Υπάρχουν βάσιμοι λόγοι να 
το κάνουν, υποστηρίζει ο Τζον Γκά
περ: «Πολλά γραφείο παραμένουν 
άδεια και η επιστροφή της κανονι
κότητας αποτελεί μία κοινωνική και 
οικονομική ανάγκη - μπορεί όμως 
να συμβεί μόνον όταν οι άνθρωποι 
νοιώσουν ασφαλείς. Οι κυβερνήσεις 
που δεν θα καταστήσουν υποχρεω
τικούς τους εμβολιασμούς θα στη
ριχτούν σιωπηλά σε επιχειρήσεις 
και οργανισμούς να το κάνουν αντ’ 
αυτών. Οι τελευταίοι θα υποχρεω
θούν έτσι να πάρουν αντιδημοφιλείς 
αποφάσεις, πρέπει όμως να τους 
επιτραπεί, ή και να ενθαρρυνθούν, 
να προστατεύσουν τους πελάτες και 
τους εργαζομένους τους».

Η ΙΔΙΩΤΙΚΟΤΗΤΑ. Υπάρχει βέβαια 
και το ζήτημα του σεβασμού της 
ιδιωτικότητας - αν υποχρεωθούν οι 
άνθρωποι να αποθηκεύουν λεπτομέ
ρειες για την υγεία τους σε κεντρικές 
βάσεις δεδομένων, κυβερνήσεις και 
άλλοι παράγοντες θα μπορούσαν να 
τις καταχραστούν ή να τις εκμεταλ
λευτούν. Οποιαδήποτε ώθηση για 
ψηφιακές ταυτότητες ενέχει κινδύ
νους, κι ας έχει συχνά αγαθά κίνητρα
- η Παγκόσμια Τράπεζα εκτιμά πως 
σχεδόν ένα δισεκατομμύριο άνθρω
ποι δυσκολεύονται να αποκτήσουν 
πρόσβαση σε υπηρεσίες διότι δεν 
διαθέτουν κάποια απόδειξη της ταυ
τότητάς τους.

Οπως επισημαίνει ωστόσο ο Γκά
περ, η ιδιωτικότητα δεν χρειάζεται 
να αποτελέσει εμπόδιο. Οι πέντε 
αεροπορικές εταιρείες που σχεδιά
ζουν να προσφέρουν ψηφιακά πάσα 
χρησιμοποιούν μια πλατφόρμα ονό- 
ματι CommonPass, που αποθηκεύει 
μόνο περιορισμένα δεδομένα στο 
κινητό του επιβάτη - έναν κώδικα 
QR που δείχνει ότι πληροί τις προ
ϋποθέσεις για είσοδο. Ούτε πρέπει 
αναγκαστικά ένας εργοδότης να γί
νει αδιάκριτος: το σκανάρισμα ενός 
κώδικα που απαντά σε μία απλή ερώ
τηση - κατά πόσο έχει κάνει κάποιος 
την προσπάθεια να εγγυηθεί την 
ασφάλεια του ιδίου και των άλλων
- είναι αρκετό.

Τίποτα από όλα αυτά δεν είναι
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Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία
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βέβαια ιδανικό: το να εμποδίζονται 
άνθρωποι να επιβιβαστούν σε ηχή
σεις ή να εισέλθουν σε εργασιακούς 
χώρους όταν δεν συμμορφώνονται 
προς ης επίσημες υγειονομικές συ
στάσεις αποτελεί καταπάτηση των 
ατομικών τους ελευθεριών. «Ομως 
τα εκατομμύρια των ανθρώπων που 
έχουν υπομείνει καταστάσεις έκτα
κτης ανάγκης και lockdown δεν ζουν 
τόσο καιρό σε έναν ελεύθερο κόσμο», 
καταλήγει ο Τζον Γκάπερ. «Αν υπάρ
χει έξοδος, δείξτε μας τον δρόμο».

Η Qantas, ο εθνικός 
αερομεταφορέας ms 
Αυστραλίας, προειδοποίησε 
πως θα επιτρέπει μόνο 
επιβάτες που μπορούν 
να αποδείξουν ότι έχουν 
εμβολιαστεί στις διεθνείς 
ms πτήσεις. Πέντε ακόμα 
αεροπορικές εταιρείες 
σχεδιάζουν να προσφέρουν 
ψηφιακά πάσα υγείας, 
ορισμένες χώρες μάλιστα 
μπορεί να απαγορεύουν 
την άφιξη ατόμων χωρίς 
ένα τέτοιο πάσο

Τα εθνικά διαβατήρια 
είναι απαραίτητα 
μόνο σποραδικά, 
για διεθνή ταξίδια, 
αλλά τα «διαβατήρια 
ανοσίαβ» θα 
μπορούσαν να 
εισβάλουν στην 
καθημερινότητά uas
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1  Με τρεις τρόπους το ραντεβού για το εμβόλιο
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

Επιφάνεια: 283.48 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟ ΣΧΕΔΙΟ ΠΟΥ ΕΞΕΤΑΖΕΙ Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

Με τρεις τρόπους το ραντεβού για το εμβόλιο
ΤΗΣ ΕΛΕΝΗΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΔΗΜΟΥ

Τ
ρία κανάλια επικοινωνίας με τους πολίτες, τα δύο 
ψηφιακά, ετοιμάζει η κυβέρνηση για τα «ραντεβού 
εμβολιασμού», προκρίνοντας, κατά πληροφορίες - 
πολύ περισσότερο από οποιαδήποτε άλλη λύση - αυτήν 

της άυλης συνταγογράφησης. Εξού και προδιαγράφεται 
στο επόμενο διάστημα ένταση στα καλέσματα για άμεση 
εγγραφή στο gov.gr, όπως ήδη αρχίζει να τα απευθύνει 
ο υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κυριάκος Πιερ- 
ρακάκης. Την ίδια ώρα στον δημόσιο διάλογο μπαίνουν 
όροι όπως «πιστοποιητικά» ή «αποδεικτικά» εμβολιασμού 
σχετικά με την επόμενη μέρα λειτουργίας της οικονομίας. 
«Δεν πρόκειται να κυνηγάω με το εμβόλιο στον δρόμο αν
θρώπους, οι οποίοι δεν θέλουν να εμβολιαστούν» ήταν από 
τη Θεσσαλονίκη η αποστροφή του Κυριάκου Μητσοτάκη, 
ο οποίος έδειξε το ενδεχόμενο «όχι εμείς, αλλά η ίδια η 
αγορά, η ελεύθερη οικονομία να επιβάλει περιορισμούς», 
κάνοντας δηλαδή πιο δύσκολη την καθημερινότητα όσων 
δεν εμβολιαστούν. Σε κάθε περίπτωση, το Μαξίμου θέλει 
εμβολιασμό σίγουρα στο 70% του πληθυσμού και συνο
λικά η κυβέρνηση βρίσκεται επιχειρησιακά μπροστά σε 
διπλή «άσκηση»: αφενός για το πώς θα πάνε τα εμβόλια 
στις δημόσιες δομές και αφετέρου για το πώς θα πάνε οι 
πολίτες στα εμβολιαστικά κέντρα.

Ειδικά για το δεύτερο το υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρ
νησης έχει στα σκαριά το τρίπτυχο «τηλεφωνικό κέντρο» 
για όσους δεν είναι εξοικειωμένοι με την τεχνολογία,

«ειδική πλατφόρμα ραντεβού» και αξιοποίησης της «άυλης 
συνταγογράφησης», την οποία αρμόδιες πηγές χαρα
κτηρίζουν ως το πιο «αυτόματο και καινοτόμο» σύστημα 
ενημέρωσης. Κατά τις ίδιες πηγές, ήδη 850.000 πολίτες 
είναι εγγεγραμμένοι στην πλατφόρμα στην οποία γίνεται 
το 15% της ημερήσιας συνταγογράφησης. Με βάση την 
ιδέα στελεχών του υπουργείου, χωρίς αιτήσεις των πολι
τών, θα φτάνει στους εγγεγραμμένους στο gov.gr ένα SMS 
ή mail με την προτεινόμενη ώρα και μέρα ραντεβού στο 
πλησιέστερο κέντρο εμβολιασμού, που ο παραλήπτης θα 
πρέπει απλώς να αποδέχεται. Για εμβολιασμό με ραντεβού 
και διπλό (με διαφορά ενός μήνα) μίλησε πάντως και ο 
Πρωθυπουργός, επαναλαμβάνοντας ότι το εμβόλιο δεν 
θα είναι υποχρεωτικό.

ΣΤΑΣΗ ΑΝΑΜΟΝΗΣ. Ηδη όμως το παράδειγμα της αε
ροπορικής Qantas, που προκρίνει ταξίδι υποχρεωτικά με 
«πιστοποιητικό» εμβολιασμού, δίνει πρώτο στίγμα αντί
δρασης της αγοράς σε ένα λεπτό ζήτημα που αγγίζει και τα 
προσωπικά δεδομένα. Οι πληροφορίες λένε ότι η ελληνική 
πλευρά θα περιμένει και θα ακολουθήσει ευρωπαϊκές ντι
ρεκτίβες. «Μην έχετε αμφιβολία ότι πέραν των κρατικών 
επιλογών που θα γίνουν είναι βέβαιο ότι θα κινηθούμε, 
τουλάχιστον ως προς τα ταξίδια, σε αυτή την κατεύθυνση. 
Και θα πρέπει να γνωρίζουν ενδεχομένως και αυτοί που 
οικειοθελώς δεν θα εμβολιαστούν ότι μπορεί να θέλουν 
να ταξιδέψουν και να μην μπορούν» ήταν η σχετική πρώτη 
τοποθέτηση (Status Fm) του Πρωθυπουργού.

«Δεν πρόκειται 
να κυνηγάω 
με ιο εμβόλιο 
στον δρόμο 
ανθρώπους 
οι οποίοι δεν 
θέλουν να 
εμβολιαστούν» 
ήιαν από 
ιη Θεσσαλονίκη 
η αποστροφή 
ιου Κυριάκου 
Μηισοιάκη
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1  Οι ιδιώτες γιατροί που δεν θέλησαν... να βοηθήσουν
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
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Επιφάνεια: 299.25 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟΥ ΓΡΗΓΟΡΗ 
ΚΛΛΦΕΛΗ

ΓΝΩΜΗ

Οι ιδιώτες γιατροί που δεν 
θέλησαν... να βοηθήσουν

Ε
υγνωμονούμε, ως Ελληνες, όλους τους γιατρούς και το 
νοσηλευτικό προσωπικό, που δίνουν κάθε ημέρα και την 
τελευταία «ικμάδα» της αντοχής τους και θυσιάζονται για 
να μην καταρρεΐίσει το δημόσιο σύστημα υγείας.

Το οποίο δυστυχώς έχει αναλάβει όλο το βάρος νοσηλείας των 
ασθενών, που μολύνονται από τον θανατηφόρο ιό.

Ευγνωμονούμε και τους ιδιώτες γιατρούς, οι οποίοι άφησαν τα 
ιδιωτικά τους ιατρεία (και τις σαφώς μεγαλύτερες αμοιβές) για να 
ενταχθούν στο ΕΣΥ, ώστε να υπάρχει περισσότερο εξειδικευμένο 
ιατρικό προσωπικό για την αντιμετώπιση της ολέθριας πανδημίας! 
Ωστόσο, ειλικρινή αδυνατώ να κατανοήσω τη σκέψη ενός μεγάλου 

μέρους των ιδιωτών γιατρών (και του ιδιωτικού 
τομέα της Υγείας), που άμεσα ή έμμεσα αρνή- 
θηκαν να συμβάλουν στην αντιμετώπιση των 
«μεσαιωνικών υγειονομικών καταστάσεων» 
που βιώνει ο τόπος μας. Παρότι μπορεί να είναι 
άριστοι επιστήμονες!

Και κάνω αυτή την αναφορά, γιατί στη Θεσ
σαλονίκη - που πλήττεται σφοδρά από τη διά
χυση του ιού - μέχρι τις 25 Νοεμβρίου μόλις 13 
ιδιώτες γιατροί (!!) είχαν υπογράψει συμβάσεις 
για να ενταχθούν στο δυναμικό των δημόσιων 

νοσοκομείων («Η Καθημερινή», 25/11/2020)! Και αυτό παρά το 
γεγονός ότι ο υπουργός Υγείας τους προσέφερε έναν αξιοπρε
πέστατο μισθό (2.000 ευρώ αφορολόγητα συν τις εφημερίες)!

Μέσα στο πλαίσιο τούτο ο πρόεδρος του Πανελληνίου Ιατρικού 
Συλλόγου δήλωσε ότι υπάρχουν καθυστερήσεις - από πλευράς 
της κυβέρνησης - στο να υπογραφτούν οι επίμαχες συμβάσεις 
απασχόλησης των ιδιωτών γιατρών, ότι έχουν γίνει λάθη στις 
συμβάσεις αυτές, ότι οι ιδιώτες γιατροί δέχθηκαν επιθέσεις από 
τους συνδικαλιστές του ΕΣΥ κ,λπ.

Σέβομαι απόλυτα όλα αυτά που λέει ο πρόεδρος, αλλά πιστεύω 
παράλληλα ότι σε ένα μεγάλο μέρος των ιδιωτών γιατρών επικρατεί 
και μια άλλη «φιλοσοφία», που επεξηγεί - κατά τη γνώμη μου - 
γιατί αρνήθηκαν να βοηθήσουν, παρότι είναι ικανότατοι γιατροί. 

Ποια είναι αυτή η φιλοσοφία;
1. Πολλοί, ενδεχομένως, να θέλουν να διατηρήσουν τη «βόλεψή 

τους» με τις μεγάλες και χωρίς αποδείξεις αμοιβές με τις οποίες 
είχαν συνηθίσει να ζουν μέχρι τώρα. Είναι αυτό το μέγεθος για 
το οποίο είχε κάνει λόγο ο Πλάτων πριν από δυόμισι χιλιάδες 
χρόνια, δηλαδή η φροντίδα για την «εγωιστική μικροαπόλαυση». 
Και τούτο, παρά το γεγονός ότι ο θάνατος παραμονεύει παντού 
(λόγω του ιού)!

2. Επίσης, πολλοί (ιδιώτες γιατροί) ενδεχομένως να ασπάζονται 
τη φρικτή ιδεολογική παραδοχή της πρώην βρετανίδας πρωθυ
πουργού Μάργκαρετ Θάτσερ, δηλαδή ότι υπάρχουν μόνο άτομα 
και όχι κοινωνίες.

Και άρα ότι είναι περιττή η αφιέρωση «δυνάμεων» για το συλ
λογικό μέγεθος (το οποίο στην προκειμένη περίπτωση λέγεται 
ΕΘΝΙΚΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ).

Μάλιστα, πολλοί απλοί άνθρωποι απορούν, πώς είναι δυνατόν 
μορφωμένοι άνθρωποι να έχουν μια τέτοια «ατομικισηκή κουλ
τούρα» σε χαλεπούς καιρούς, οι οποίοι ανακαλούν στη μνήμη 
την κόλαση της ισπανικής γρίπης του 1918! Ωστόσο, ο μεγάλος 
φιλόσοφος Τζορτζ Στάινερτ έχει καταδείξει ότι δεν υφίσταται 
κάποια «αιτιώδης συσχέτιση» ανάμεσα στη μόρφωση ενός αν
θρώπου και στην ατομική συμπεριφορά την οποία ακολουθεί 
στην καθημερινή του ζωή («Στον Πύργο του Κυανοπώγωνα»), 

Οπως χαρακτηριστικά λέει, πολλοί μορφωμένοι άνθρωποι έχουν 
κάνει κάκιστες ή τερατώδεις επιλογές στη ζωή τους!

Τ
ο συμπέρασμα; Ο,τι και να συμβαίνει οι ιδιώτες γιατροί (και 
ο ιδιωτικός τομέας της Υγείας) είναι απαραίτητο - με τις 
ικανότητες τους - να βοηθήσουν περισσότερο σε αυτή την 
πρωτοφανή συγκυρία! Εν ανάγκη η Πολιτεία είναι απαραίτητο να 

κάνει το καθήκον της (διατάσσοντας την «επίταξη» περισσότερων 
ιδιωτικών κλινικών).

Ο Γpnyopns Καλφέληε είναι καθηγητήβ ms Νομικήε Σχολήε του ΑΠΘ



5;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  «Δεν υπάρχει διπλό σύστημα για την καταγραφή
κρουσμάτων»

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 551.66 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΥΘΟΙ ΚΑΙ ΑΛΗΘΕΙΕΣ 
ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΓΡΑΦΗ
ΠΟΛΙΤΙΚΟ 
ΠΑΙΧΝΙΔΙ ΜΕ 
ΤΑ ΣΤΟΙΧΕΙΑ 
ΤΟΥ ΕΟΔΥ
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1  «Δεν υπάρχει διπλό σύστημα για την καταγραφή κρουσμάτων»
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

► ► ΕΙΔΙΚΟΙ ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΔΙΑΨΕΥΔΟΥΝ ΣΤΟΝ «Ε.Τ.» ΤΙΣ ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΕΣ

«Δεν υπάρχει διπλό σύστημα 
για την καταγραφή κρουσμάτων»
ΠΟΛΙΤΙΚΗ αντιπαράθεση έχει ξε
σπάσει με αφορμή δημοσιεύματα 
στον κυριακάτικο Τύπο τα οποία στο- 
χοποιώντας τον ΕΟΔΥ κάνουν λόγο 
για ανακρίβειες στην καταγραφή των 
κρουσμάτων του κορονοϊού και υπο
στηρίζουν ότι οι άμεσα εμπλεκόμενοι 
με την πανδημία είναι χωρισμένοι 
σε δύο στρατόπεδα. Τα εν λόγω δη
μοσιεύματα προκάλεσαν την άμεση 
αντίδραση της κυβέρνησης και του 
ΕΟΔΥ, που προχώρησαν σε οργισμέ
νη διάψευση.

Σύμφωνα με τις αναφορές, όπως 
αυτές παρουσιάστηκαν σε δύο κυ
ριακάτικα φύλλα («Βήμα» και «Δημο
κρατία»), ο ΕΟΔΥ φέρεται να έχει δύο 
συστήματα καταγραφής κρουσμάτων 
με αποτέλεσμα τα δεδομένα που λαμ
βάνουν οι λοιμωξιολόγοι και επιδημι- 
ολόγοι της αρμόδιας για τον κορονοϊό 
Επιτροπής να έχουν κενά, καθοριστικά 
για τις εισηγήσεις τους όσον αφορά 
σε περιοριστικά μέτρα. Μάλιστα, τα 
δημοσιεύματα ισχυρίζονται ότι η τα
κτική του ΕΟΔΥ στην ημερήσια ενη
μέρωση για τα κρούσματα προκαλεί 
δυσφορία στο Μέγαρο Μαξίμου.

Ειδικοί της Επιτροπής Εμπειρο
γνωμόνων του υπουργείου Υγείας, 
με τους οποίους συνομίλησε ο «Ε.Τ.» 
ισχυρίζονται ότι δεν υπάρχει διπλό σύ
στημα καταγραφής των κρουσμάτων. 
Τα στοιχεία που περιλαμβάνονται στην 
καθημερινή επιδημιολογική έκθεση, 
που εκδίδειαι στις 6 το απόγευμα, 
έχουν συλλεχθεί μέχρι τις 3 το με
σημέρι. Πολλές φορές υπάρχει μια 
διαφορά μεταξύ της ημερομηνίας 
δειγματοληψίας και της ημερομηνίας 
αναφοράς στον ΕΟΔΥ, κάτι που μπο
ρεί να οφείλεται στον μεγάλο όγκο 
δειγμάτων των εργαστηρίων. Επίσης, 
η διαδικασία διασταύρωσης των δε
δομένων όταν δηλώνονται σε πολλές 
πηγές οδηγεί ορισμένες φορές σε δι- 
πλοεγγραφές ή ακόμη και μικρά λάθη. 
Η χρονοκαθυστέρηση ενσωμάτωσης 
ίων αποτελεσμάτων δεν αποτελεί, 
όμως, πρόβλημα ικανό να οδηγήσει 
σε λάθος εκτιμήσεις τους ειδικούς και, 
συνεπώς, σε σχεδίασμά μέτρων που 
δεν ανταποκρίνονται στην πραγματική 
επιδημιολογική εικόνα.

«Ψευδείς ειδήσεις»
Για fake news κάνει λόγο με δήλω
σή του ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, 
Στέλιος Πέτσας. «Η διακίνηση ψευ
δών ειδήσεων και η αμφισβήτηση των 
επίσημων στοιχείων τη στιγμή που η 
χώρα, όπως και ολόκληρη η Ευρώ
πη, δίνει μάχη με το δεύτερο κύμα 
της πανδημίας βλάπτουν την κοινή 
προσπάθεια. Υπάρχει ένα σύστημα 
καταγραφής κρουσμάτων, το Εθνικό 
Μητρώο COVID-19, και βρίσκεται δι
αρκώς στη διάθεση των επιστημόνων. 
Τα περί παράλληλων συστημάτων και 
διπλού τρόπου καταγραφής υπάρχουν

Για fake news έκανε λόγο με 
δήλωσή του ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος, Στέλιος Πέτσας.

μόνο στη φαντασία κάποιων. Ο ΕΟΔΥ 
από την πρώτη στιγμή της πανδημίας 
είναι στην πρώτη γραμμή της μάχης 
για την αντιμετώπιση της. Τα στελέχη 
και το επιστημονικό προσωπικό του 
εργάζονται συστηματικά και ακού
ραστα κι αυτό ίο βλέπουν όλοι οι 
Ελληνες.

Με τα πιο έγκυρα και αξιόπι
στα στοιχεία συντάσσεται από τον 
ΕΟΔΥ και δημοσιεύεται καθημερινά 
η ημερήσια έκθεση επιδημιολογικής 
επιτήρησης λοίμωξης από ιον νέο 
κορωνοϊό (COVID-19) και με βάση 
αυτά τα στοιχεία οι ειδικοί συζητούν 
και λαμβάνουν τις αποφάσεις. Αυτή

ΕΞΗΓΗΣΗ
noflflss φορές υπάρχει 

μια διαφορά μεταξύ 
της ημερομηνίας 

δειγματοληψίας και της 
ημερομηνίας αναφοράς 

στον ΕΟΔΥ, κάτι που 
μπορεί να οφείλεται στον 
μεγάλο όγκο δειγμάτων 

των εργαστηρίων

είναι η πραγματικότητα. Οτιδήποτε 
άλλο υπονομεύει την κοινή προσπά
θεια όλων μας», χαρακτηριστικά ο κ. 
Πέτσας.

«Αβάσιμα δημοσιεύματα»
«Παντελώς άδικα και αβάσιμα», χα
ρακτήρισε από την πλευρά του τα δη
μοσιεύματα ο υφυπουργός Πολιτικής 
Προστασίας Νίκος Χαρδαλιάς. «Ούτε 
διπλοί τρόποι καταγραφής κρουσμά
των υπάρχουν ούτε δυσαρέσκειες και 
προβλήματα στις μεταξύ μας σχέσεις», 
επισημαίνει σε ανάρτησή του στο 
Facebook, προσθέτοντας ότι οι στιγ
μές είναι δύσκολες και «απαιτούν από 
όλους σοβαρότητα, προσήλωση στο 
στόχο και αποτελέσματα».

Στο ίδιο μήκος κύματος, πηγές του 
ΕΟΔΥ χαρακτηρίζουν τα δημοσιεύμα
τα που φιλοξενούνται σε κυριακάτικα 
έντυπα ως «αποκυήματα νοσηρής φα
ντασίας». Οπως ενημερώνουν οι ίδιες 
πηγές, υπάρχει ένα και μόνο σύστημα 
καταγραφής κρουσμάτων, το Εθνικό 
Μητρώο Covid-19. Επίσης, περισσό
τεροι από 100 επιστήμονες του ΕΟΔΥ 
εργάζονται καθημερινά για τη συλ
λογή, επεξεργασία και ανάλυση των 
δεδομένων. Τέλος, «με τα πιο έγκυρα 
και αξιόπιστα στοιχεία συντάσσεται 
και δημοσιεύεται καθημερινά η ημερή
σια έκθεση επιδημιολογικής επιτήρη
σης λοίμωξης από τον νέο κορωνοϊό 
(COVID-19)», σύμφωνα με τις ίδιες 
πηγές.

Τα δημοσιεύματα, πάντως, στάθη
καν αφορμή για να εξαπολύσει η αντι
πολίτευση πυρά κατά της κυβέρνησης. 
Τόσο ο ΣΥΡΙΖΑ όσο και ίο ΚΙΝ.ΑΛ. 
ζητούν εξηγήσεις. Ο ΣΥΡΙΖΑ σημει
ώνει ότι οι καταγγελίες οφείλουν να 
διερευνηθούν άμεσα, ενώ η Χαριλάου 
Τρικούπη αναφέρει πως «από σημερι
νά (σ.σ: χθεσινά) δημοσιεύματα, φαί
νεται ότι το Μαξίμου βρήκε τον ένοχο 
για την αποτυχία της κυβέρνησης να 
περιορίσει την πανδημία».

ΜΑΡΙΑ-ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

Σύμφωνα με τους ειδικούς, η διαδικασία διασταύρωσης δεδομένων όταν 
δηλώνονται σε πολλές πηγές οδηγεί ορισμένες φορές σε διπλοεγγραφές 
ή ακόμη και μικρά λάθη που όμως δεν επηρεάζουν τις εκτιμήσεις.
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1  «Στεκόμαστε µε σεβασμό απέναντι στο υγειονομικό
προσωπικό της χώρας»

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 900.92 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

[ΤΟ ΕΠΙΚΕΝΤΡΟ 
Η ΒΟΡΕΙΑ ΕΛΛΑΑΑ
219 θάνατοι
σε 48 ώρες
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1  «Στεκόμαστε µε σεβασμό απέναντι στο υγειονομικό προσωπικό της
χώρας»

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

ΚΥΡ. ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΣΕ ΓΙΑΤΡΟΥΣ ΚΑΙ ΝΟΣΗΛΕΥΤΕΣ ΣΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΤΗΣ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΚΑΙ ΤΟ ΕΚΑΒ

«Στεκόμαστε με σεβασμό απέναντι στο 
υγειονομικό προσωπικό τηε χώραε»

Ο
υσιαστική κίνηση στήριξης και 
αναγνώρισης του σημαντικού 
έργου που τα υγειονομικά στε
λέχη επιτελούν εν μέσω του δεύτερου 

σφοδρού κύματος της πανδημίας ήταν 
η προχθεσινή επίσκεψη του Κυριάκου 
Μηισοιάκη στη Θεσσαλονίκη. Συνα
ντήθηκε με γιατρούς και νοσηλευτές 
στο «Ιπποκράτειο» και το «Παπαγε- 
ωργίου», ξεναγήθηκε στις εγκατα
στάσεις του ΕΚΑΒ και του Κέντρου 
Υγείας Ευόσμου, προήδρευσε σε σύ
σκεψη στο Διοικητήριο και παραχώ
ρησε συνέντευξη στον ραδιοφωνικό 
σταθμό Status FM. Ο κ. Μητσοτάκης 
δεν ήταν φειδωλός στα «ευχαριστώ» 
που μοίρασε σε γιατρούς, νοσηλευτές 
και διασώστες, αναγνωρίζοντας τον 
αγώνα που δίνουν κάτω από ιδιαίτε
ρα δύσκολες συνθήκες. Παράλληλα, 
έκανε λόγο για ένα νέο ΕΣΥ, το οποίο 
θα προκύψει μετά την πανδημία και 
ξεκαθάρισε ότι θα φετινά Χριστούγεν
να θα γιορταστούν... αλλιώς!

Μήνυμα
«Θα την ξεπεράσουμε κι αυτή την 
κρίση, κι όταν την ξεπεράσουμε το 
Εθνικό Σύστημα Υγείας θα είναι πολύ 
πιο ισχυρό. Θα είναι πιο ισχυρό σε 
επίπεδο εξοπλισμού, θα είναι και πιο 
ισχυρό σε επίπεδο προσωπικού. Και με 
το καλό, όταν τελειώσει αυτή η περι
πέτεια, όλοι μαζί θα οικοδομήσουμε το 
νέο Εθνικό Σύστημα Υγείας, το οποίο 
τόσο έχει ανάγκη η χώρα μας», είπε 
μιλώντας σε γιατρούς και νοσηλευτές 
του «Ιπποκράτειου». «Είμαστε βαθιά 
υποχρεωμένοι. Ολη η ελληνική κοινω
νία στέκεται με σεβασμό απέναντι στο 
ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό. 
Το Εθνικό Σύστημα Υγείας πιέστηκε και 
πιέζεται, όμως αντέχει και θα αντέξει», 
ανέφερε.

Ο επόμενος σταθμός ήταν η Πυλαία, 
όπου επισκέφθηκετο θάλαμο επιχειρή
σεων του ΕΚΑΒ. Μίλησε μέσα από τον 
ασύρματο του ΕΚΑΒ σε όλα τα πλη
ρώματα που βρίσκονταν σε βάρδια σε 
Αθήνα, Λάρισα, Καβάλα, Γιάννενα και 
σε όλη την περιοχή της Θεσσαλονίκης. 
«Από καρδιάς ένα μεγάλο ευχαριστώ, 
να ξέρετε ότι απολαμβάνετε της αγά
πης, της εμπιστοσύνης της ελληνικής 
κοινωνίας. Και να γνωρίζετε ότι η κυ
βέρνηση στέκεται δίπλα στο ΕΚΑΒ, δί
πλα στους διασώστες, στους γιατρούς, 
τους οδηγούς, σε όλες και σε όλους 
που αυτή τη στιγμή ξεπερνούν τους 
εαυτούς τους και είναι ένα πολύ σημα
ντικό γρανάζι σε αυτή τη μεγάλη συλ
λογική εθνική προσπάθεια την οποία 
κάνουμε, για να πολεμήσουμε αυτή 
την πρωτοφανή πανδημία», τους είπε. 
«Θα κάνουμε διαφορετικά Χριστού
γεννα φέτος. Πολύ πολύ πιο περιορι-

D ΑΓΓΕΛΟΣ ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ
aaggelidis@e-typos.com

σμένα, με τις οικογένειές μας, με τους 
ανθρώπους που αγαπάμε, άντε ενδε
χομένως μία οικογένεια ακόμα», τόνι
σε ο πρωθυπουργός κατά τη διάρκεια 
της συνάντησής του με τη διοίκηση, 
το ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό 
του «Παπαγεωργίου». Αναφέρθηκε σε 
στοιχεία που δείχνουν αισθητή μείωση 
του ιικού φορτίου. «Ο πρώτος δείκτης 
που κοιτάω εγώ πάντα πια είναι οι 
συγκριτικές εισαγωγές στις εφημερί
ες, αυτές μας δίνουν μια πολύ καλή 
αίσθηση. Για πρώτη φορά το ισοζύγιο 
εξαγωγών-εισαγωγών είναι πια θετικό,

ΤΟ ΝΕΟ ΕΣΥ

«Το Εθνικό Σύστημα Υγείαβ 
πιέστηκε και πιέζεται, όμα>5 
αντέχει και θα αντέξει, και 
όταν με το καλό τελειώσει 

αυτή η περιπέτεια, όλοι μαζί 
θα οικοδομήσουμε 

το νέο ΕΣΥ»

Ι-Γ
► ► Ολοι μαζί θα 
οικοδομήσουμε το νέο 
Εθνικό Σύστημα Υγείας

► ► Η ελληνική κοινωνία 
στέκεται με σεβασμό 
απέναντι στο ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό

► ► Το Εθνικό Σύστημα 
Υγείας θα αντέξει

► ► Εχετε την αμέριστη 
στήριξη της Πολιτείας και 
την αμέριστη προσωπική 
μου φροντίδα. Ενα μεγάλο 
ευχαριστώ

► ► Θα κάνουμε πολύ 
διαφορετικά, πολύ μαζεμένα 
Χριστούγεννα

► ► Θα κάνω πρώτος και 
δημόσια το εμβόλιο

αυτό σημαίνει ότι μειώνεται η πίεση 
στο Εθνικό Σύστημα Υγείας», τόνισε. 
Στη συνέχεια επισκέφθηκε το Κέντρο 
Υγείας στον Εύοσμο, όπου ευχαρίστη
σε το προσωπικό για το έργο του και 
ενημερώθηκε ότι θα λειτουργούν εκεί 
τρία εμβολιαστικά κέντρα, που θα δου
λεύουν σε διπλή βάρδια.

Ακολούθησε σύσκεψη στο Διοικητή
ριο της πόλης, στην οποία προήδρευσε 
ο πρωθυπουργός και συμμετείχαν -με
ταξύ άλλων- ο περιφερειάρχης Κεντρι
κής Μακεδονίας, Απόστολος Τζιτζικώ- 
στας, και ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης, 
Κωνσταντίνος Ζέρβας. Συμφωνήθηκε 
ότι η έμφαση αυτή τη στιγμή θα πρέπει 
να είναι στην προσπάθεια να υπάρξει

ΤΑ ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΑ

«θα κάνουμε διαφορετικά 
Χριστούγεννα φέτοε. Πολύ 

πιο περιορισμένα, με 
us οικογένειέ5 μαε, με tous 
av0pcbnous που αγαπάμε, 

και ενδεχομένου 
μία οικογένεια ακόμα»

σαφής αποκλιμάκωση της πίεσης που 
δέχονται τα νοσοκομεία και όχι σε ένα 
πρόωρο άνοιγμα της οικονομίας. Ο 
Κυριάκος Μητσοτάκης τόνισε ότι «το 
όποιο άνοιγμα πρέπει να είναι σταδι
ακό και ιδιαίτερα προσεκτικό».

Στη συνέντευξη που παραχώρησε 
στους Δημήτρη Βενιέρη και Βιργι- 
νία Δπμαρέση του Status FM, ο κ. 
Μητσοτάκης τόνισε ότι θα κάνει από 
τους πρώτους και δημόσια το εμβό
λιο κατά του κορονοϊού. «Ενθαρρύνω 
όλους τους πολιτικούς αρχηγούς να το 
κάνουμε μαζί για να στείλουμε αυτό 
το μήνυμα της ενότητας του πολιτικού 
κόσμου σε ένα ζήτημα το οποίο είναι 
αμιγώς επιστημονικό», επισήμανε.

Σε ερώτηση για το Σύστημα Υγείας, 
είπε ότι «τα νοσοκομεία μας άντεξαν, 
αντέχουν και θα εξακολουθούν να 
αντέχουν μέχρι να περάσει και αυτό το 
δεύτερο κύμα». Υπογράμμισε ότι «καθ’ 
όλο το διάστημα του καλοκαιριού, του 
φθινοπώρου, η χώρα προμηθεύτηκε 
όλο τον αναγκαίο εξοπλισμό προκειμέ- 
νου να μπορέσουμε να δημιουργήσου
με κρεβάτια έκτακτης ανάγκης».

Βελτίωση
Παράλληλα, αναφερόμενος στην εξέ
λιξη της πανδημίας, παρέθεσε «κάποια 
αρκετά ενθαρρυντικά νέα τις τελευ
ταίες μέρες ως προς τη μείωση των 
περιστατικών, τη μείωση του επιδημι- 
ολογικού φορτίου». Σε ερώτηση για το 
ρόλο του κράτους σε εποχές κρίσης, 
απάντησε ότι ασφαλώς πρέπει να πα
ρεμβαίνει, όπως έκανε η κυβέρνηση 
για τη στήριξη εργαζομένων και επι
χειρήσεων.

«Σε μια στιγμή μεγάλης κρίσης 
προφανώς το κράτος πρέπει να πα- 
ρέμβει δυναμικά σε πολλούς τομείς. 
Και εγώ ως φιλελεύθερος πολιτικός 
πιστεύω στο ρόλο του κράτους και 
έχουμε ουκ ολίγα παραδείγματα 
από άλλες ιστορικές κρίσεις όπου 
το κράτος χρειάστηκε να παρέμβει 
για να αναπληρώσει ζήτηση, για να 
στηρίξει την πραγματική οικονομία. 
Και αυτό κάναμε. Και το κάναμε με 
τόλμη, το κάναμε πάντα ρίχνοντας 
μια ματιά στη συνολική δημοσιονο
μική ισορροπία. Αλλά δεν νομίζω 
ότι μπορεί κανείς να αμφισβητήσει 
-αυτό τουλάχιστον είναι το μήνυμα 
το οποίο εγώ ακούω από την αγορά, 
αλλά νομίζω ότι καταγράφεται και 
αντικειμενικά- ότι ειδικά ως προς τη 
στήριξη των εργαζομένων και των 
επιχειρήσεων η κυβέρνηση αυτή 
έκανε πάρα πολλά», ανέφερε χα
ρακτηριστικά. Τέλος, εξέφρασε την 
πρόβλεψη ότι «πολύ γρήγορα μετά 
την κρίση, το ΑΕΠ θα αυξηθεί ξανά 
και θα αυξηθεί απότομα». ■
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1  Λιγότερες εισαγωγές και στη Θεσσαλονίκη
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

Επιφάνεια: 460.76 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μ
ετά ίο «Παπαγεωργίου», και ίο «Ιπ- 
ποκράιειο» κατέγραψε μικρότερο 
αριθμών εισαγωγών ασθενών με 
κορονοϊό, γεγονός που φέρνει ένα χαμόγελο 

αισιοδοξίας στα χείλη των υπευθύνων. Συγκε
κριμένα, προχθές το πρωί το «Παπαγεωργίου» 
ολοκλήρωσε την εφημερία του με 56 εισα
γωγές, ενώ στην προηγούμενη εφημερία του 
είχε πραγματοποιήσει 86. Χθες, το «Ιπποκρά- 
τειο» ολοκλήρωσε τη δική του εφημερία με 
90 εισαγωγές, δηλαδή 20 λιγότερες από την 
προηγούμενη.

Στο μεταξύ, άρχισε χθες η διακομιδή ασθε
νών από νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης προς 
το Κέντρο Ιατρικής Αποκατάστασης και Απο
θεραπείας EUROMEDICA «ΑΡΩΓΗ», το οποίο 
έχει επιταχθεί από το Ελληνικό Δημόσιο. Χθες, 
ήταν προγραμματισμένη η διακομιδή περίπου 
20 ασθενών από τα νοσοκομεία «ΑΧΕΠΑ», 
«Παπαγεωργίου» και «Ιπποκράτειο».

«Εχουν ολοκληρωθεί όλες οι απαιτούμενες 
διαδικασίες, οι οποίες περιελάμβαναν, μεταξύ 
άλλων, και την εκπαίδευση του προσωπικού 
στην εφαρμογή πρωτοκόλλων για τη διαχεί
ριση ασθενών που νοσούν από Covid. Είμαστε 
καθ’ όλα έτοιμοι. Εχουμε δεχτεί ήδη τα δύο 
πρώτα περιστατικά και αναμένουμε και τις υπό
λοιπες εισαγωγές από τα δημόσια νοσοκομεία, 
με στόχο να βοηθήσουμε και εμείς σε αυτή 
τη μάχη», δήλωσε η διοικητική διευθύντρια 
Euromedica-Αρωγή Σταυριάνα Μπακατσέ-

D ΑΓΓΕΛΟΣ ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ
aaggelidis@e-typos.com

λου. Να μην ανοίξει τίποτα στη Θεσσαλονίκη 
και σε όλη τη χώρα, και ειδικά χωρίς περιορι
στικά μέτρα, πρότεινε ο διευθυντής της Β’ ΜΕΘ 
του «Παπανικολάου», Νικόλαος Καπραβέλος. 
Μιλώντας στον ΣΚΑΪ χαρακτήρισε «τραγική» 
την κατάσταση στη Θεσσαλονίκη, καθώς τα 
κρεβάτια της Εντατικής είναι πλήρη. Ανέφερε 
ότι το δεύτερο κύμα ξεκίνησε τον Οκτώβριο 
και θα τελειώσει τον Μάρτιο. «Δεν πρέπει να 
ανοίξουμε.

Η διασπορά είναι πλέον στη διπλανή μας 
πόρτα. Αυτός που θα ανοίξει, αν θα ανοίξει, θα 
πρέπει να γνωρίζει ότι ανοίγει με κίνδυνο της 
ζωής του», είπε. «Αυτή τη στιγμή δεν πρέπει να 
γίνεται καμία κουβέντα για άνοιγμα. Από μένα 
και τη μαρτυρική Θεσσαλονίκη δεν θα ακούσε
τε ποτέ για άνοιγμα. Θα σας λέμε περιοριστικά 
μέτρα», υπογράμμισε. Στο ίδιο μήκος κύματος 
και ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης Κωνσταντίνος

ΔΙΑΚΟΜΙΔΕΣ
Αρχισε χθεε η μεταφορά 
περίπου 20 ασθενών από 

«ΑΧΕΠΑ», «Παπαγεωργίου» 
και «Ιπποκράτειο» στο Κέντρο 

«ΑΡΩΓΗ», το οποίο έχει επιταχθεί

Ζέρβας. «Θεωρώ ότι με τα επιδημιολογικά 
χαρακτηριστικά αυτή τη στιγμή είναι δύσκολη 
οποιαδήποτε σκέψη για άρση του lockdown. 
Είναι δεδομένο το τρίτο κύμα της πανδημίας 
-η αναζωπύρωση όπως λένε οι γιατροί-, άρα 
πρέπει να είμαστε πολύ προσεκτικοί για το 
φόβο να έχουμε εικόνες Νοεμβρίου και τον 
Δεκέμβριο ή και τον Ιανουάριο. Για το λόγο 
αυτόν είμαι προσωπικά κατά του ανοίγματος 
των σχολείων. Είναι κάτι το οποίο δεν πρέπει 
να ισχύσει μέχρι τα Χριστούγεννα», δήλωσε.

Την ίδια ώρα, ελαφρά κάμψη παρουσιάζει το 
πρόβλημα από το τεράστιο ιικό φορτίο, τόσο 
στο νομό όσο και στην πόλης της Δράμας, επι
σημαίνει σε ανακοίνωσή του ο διοικητής της 
4ης Υγειονομικής Περιφέρειας Μακεδονίας 
- Θράκης, Δημήτρης Τσαλικάκης, υπογραμ
μίζοντας παράλληλα ότι το νοσοκομείο του 
νομού έχει θωρακιστεί από καιρό με προσω
πικό και μέσα.

«Τα μέσα όμως δεν έχουν καμιά αξία χωρίς 
τη διαρκή υπερπροσπάθεια όλου του προσω
πικού του Νοσοκομείου Δράμας, που ξεπέρασε 
κάθε όριο προσφοράς και αυταπάρνησης προς 
τους εκατοντάδες πάσχοντες συμπολίτες μας. 
Συνεχίζουμε ενωμένοι και σας ευχαριστούμε», 
προσθέτει ο κ. Τσαλικάκης. Με ανακοίνωσή 
του, το Γενικό Νοσοκομείο Πέλλας ξεκαθα
ρίζει ότι ουδέποτε και σε καμία περίπτωση το 
ιατρικό προσωπικό δεν προέβη σε «διαλογή» 
περιστατικών προς διασωλήνωση. ■
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1  Μοιραίοι για την Ελλάδα - Ομολογία-σοκ του
Κυριάκου: Δεν υπήρχαν εγκαίρως τα στοιχεία της
Θεσσαλο ...

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,3-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 3339.96 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΕΙΣΜΟΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ ΤΗΣ «ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ! ΑΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ»
Επιβεβαιώνεται (παρά us γενικόλογεβ διαψεύσειβ) το εγκληματικό λάθοβ με

τα ελλιπή επιδημιολογικά δεδομένα και τη διπλή καταγραφή των κρουσμάτων

.HArWUiWv

xa στοίχε10 ΤΠ
Θεσσαλονίκη*

γιο την 
Ελλάδα

θύελλα στην κυβέρνηση, που έχει 
χωριστεί σε δυο «στρατόπεδα». 

Τρέμουν την απόδοση των ευθυνών
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1  Μοιραίοι για την Ελλάδα - Ομολογία-σοκ του Κυριάκου: Δεν υπήρχαν
εγκαίρως τα στοιχεία της Θεσσαλο ...

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,3-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020
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«Σεισμόδ» για το έγκλημα διαρκείαε!
Η αποκάλυψη-σοκ ins κυριακάτικη^ 

δημοκρατίας προκαλεί πολιτική 
θύελλα και εμφύλιο στην κυβέρνηση

εισμό προκάλεσε η 
αποκάλυψη της «κυ
ριακάτικης δημοκρα
τίας» για τα εγκλημα
τικά λάθη που οδήγη

σαν στην εκτόξευση της πανδη
μίας του κορονοϊού στην Ελλάδα, 
με αποτέλεσμα η χώρα μας να εί
ναι πλέον στις πρώτες χώρες πα- 
γκοσμίως σε θανάτους, αναλογι
κά με τον πληθυσμό της.

Η «κυριακάτικη δημοκρατία» 
ξεδίπλωσε το κουβάρι των ευθυ
νών για τη λανθασμένη και καθυ
στερημένη καταγραφή των επι- 
δημιολογικών δεδομένων, μέσω 
δύο ξεχωριστών ηλεκτρονικών 
συστημάτων που δεν συμβαδί
ζουν, με αποτέλεσμα η επιτροπή 
των επιδημιολόγων να αποφα
σίζει μέτρα στον αέρα, χωρίς να 
γνωρίζει την πραγματική κατά
σταση στη χώρα.

Με βάση όσα αποκάλυψε η 
εφημερίδα μας, στο επίκεντρο 
του προβλήματος βρίσκεται η 
παράλληλη λειτουργία δύο δια
φορετικών τεχνολογικών συστη
μάτων για την καταγραφή των 
κρουσμάτων. Το ένα σύστημα εί
ναι αυτό που έχει αναπτύξει κρα
τική υπηρεσία με ειδίκευση στα 
πληροφοριακά συστήματα για τον 
χώρο της Υγείας και της κοινωνι
κής ασφάλισης. Το άλλο είναι ένα 
ξεχωριστό σύστημα που χρησι
μοποιεί ο ΕΟΔΥ και αναπτύχθη
κε για τον οργανισμό με ανάθε
ση που έγινε προ μηνών από τον 
πρόεδρό του Π. Αρκουμανέα.

Τα δημόσια νοσοκομεία της 
χώρας ενημερώνουν το ένα σύ
στημα καταγραφής κρουσμάτων 
κορονοϊού, ενώ ορισμένες ιδιωτι
κές κλινικές ενημερώνουν το ξε
χωριστό σύστημα του ΕΟΔΥ, στο 
οποίο εγγράφονται και τα κρού
σματα από τους ελέγχους που

κάνει ο τελευταίος ανά την Ελλά
δα. Σύμφωνα με απολύτως ασφα
λείς πληροφορίες, η ενσωμάτω
ση των στοιχείων καθυστερεί έως 
επτά ημέρες.

Αυτή η κατάσταση έχει πυρο
δοτήσει οργή και εντός της αρμό
διας επιτροπής του υπουργείου 
Υγείας. Δεν είναι συμπτωματικές 
οι δηλώσεις επιστημόνων ότι οι 
αποφάσεις για λήψη μέτρων στη 
Θεσσαλονίκη και σε άλλες πόλεις 
της βόρειας Ελλάδας ελήφθησαν 
με καθυστέρηση τουλάχιστον μί
ας εβδομάδας. Προ ημερών ακό
μα και ο κ. Μαγιορκίνης άφησε 
σχετικές αιχμές.

Η αποκάλυψη, όπως ήταν 
αναμενόμενο, προκάλεσε θύελλα 
αντιδράσεων και αμηχανία άνευ 
προηγουμένου στην κυβέρνηση, 
που αντιλαμβάνεται ότι μπορεί να 
βρεθεί ενώπιον σοβαρών ευθυ
νών και σχετικής έρευνας της Δι
καιοσύνης.

Το δημοσίευμα έσπευσαν να 
διαψεύσουν ο κ. Πέτσας, ο ΕΟΔΥ 
και ο Νίκος Χαρδαλιάς. Με γεντ- 
κόλογες ανακοινώσεις τους έκα
ναν λόγο για ψευδείς ειδήσεις, 
υποστηρίζοντας πως τα πάντα 
δουλεύουν ρολόι! Κάτι βέβαια 
που δεν συνάδει με τους 200 και 
πλέον νεκρούς του Σαββατοκύ
ριακου!

Σύμφωνα με πληροφορί
ες της «δημοκρατίας», στην κυ
βέρνηση έχουν χωριστεί σε δύο 
στρατόπεδα. Από τη μια βρίσκο
νται ο Νίκος Χαρδαλιάς, που έχει 
την υποστήριξη του Σωτήρη Τσι- 
όδρα, και από την άλλη ο υπουρ
γός Υγείας με τον επικεφαλής του 
ΕΟΔΥ Π. Αρκουμανέα. Η πρώτη 
ομάδα, βλέποντας ότι συνεχώς 
στοχοποιείται (ακόμα και από τον 
πρωθυπουργό) ως η έχουσα την 
ευθύνη για την αποτυχία των μέ-

0 ΕΟΔΤ οφείλει 
το απαττήσει

1
Η «ημερήσια έκθεση επιδημιο- 
λογικής επιτήρησης λοίμωξης» 
έχει κενά ή είναι πλήρης; Εχει δε

χτεί παράπονα των λοιμωξιολό- 
γων;

Ανέθεσε σε ιδιωπκή εταιρία τη 
δημιουργία νέου ηλεκτρονικού 

συστήματος συλλογής στοιχείων; 
Είναι αλήθεια ότι τρέχει τώρα 
να προσλάβει προσωπικό για 

να συμμαζέψει το χάος;
Γιατί ενώ πριν από έναν μήνα 
ανακοινώθηκαν τακτικά τεστ σε 

γηροκομεία, φυλακές κλπ., έχου
με καθημερινά δεκάδες κρούσμα
τα σε τέτοιες δομές;

Το θέμα είναι τεράστιο και 
απαιτεί άμεσες αποφάσεις. Η κυ
βέρνηση δεν μπορεί να παίζει με 
ας ζωές των ανθρώπων επειδή δεν 
μπορούν να συνεννοηθούν τα στε
λέχη της. Οι μάσκες έπεσαν...

Το εξώφυλλο της χθεσινής «κυριακάτικης 
δημοκρατίας». Ο Κυριάκος Μητσοτάκης 
με τον Σωτήρη Τσιόδρα. Κάτω: Ο υπουρ
γός Υγείας Βασίλης Κικίλιας με τον επικε
φαλής του ΕΟΔΥ Π. Αρκουμανέα!

τρων και την εκατόμβη νεκρών, 
«δίνει» τη δεύτερη. Η ενδοκυ- 
βερνητική κόντρα αγγίζει και άλ
λα πρόσωπα του Μαξίμου καθώς 
και υπουργούς.

Η «δημοκρατία» φυσικά επι
μένει απολύτως στο ρεπορτάζτης. 
Η γενικόλογη απάντηση του κ. 
Πέτσα δεν λύνει ας απορίες για τα 
δύο διαφορετικά συστήματα κα
ταγραφής. Η εφημερίδα μας δεν 
αναφέρθηκε στο Εθντκό Μητρώο 
COVID-19 (για το οποίο πονη
ρά απάντησε ο κυβερνητικός εκ
πρόσωπος), αλλά στα τεχνολογι
κά συστήματα μέσω των οποίων 
συλλέγονται τα στοιχεία για τα

κρούσματα στο εν λόγω μητρώο!
Η «δημοκρατία» είναι σε θέ

ση να γνωρίζει ότι η αξιοπιστία 
και η ταχύτητα ενημέρωσης του 
συγκεκριμένου μητρώου απο
τελούν εδώ και ημέρες αντικεί
μενο έντονης συζήτησης μετα
ξύ των επιστημόνων και κυβερ- 
νηπκών στελεχών. Ας απαντήσει 
λοιπόν συγκεκριμένα ο κ. Πέ
τσας: Σε ποιο τεχνολογικό σύστη
μα δίνουν στοιχεία τα μεγάλα νο
σοκομεία, όπως ο Ευαγγελισμός; 
Σε ποιο σύστημα καταγράφονται 
-και με πόση καθυστέρηση- τα 
κρούσματα από ιδιωτικές κλινι
κές κ.ά.; Χωρίς μισόλογα...

Τροχιοδεικπκέδ βολέδ από το «Βήμα» και μετωπική επίθεση από το in.gr
Η ΤΡΑΓΩΔΙΑ που βιώνει η Ελλάδα με τους 
εκατοντάδες νεκρούς οδηγεί ακόμα και τα μέ
σα ενημέρωσης που ταυτίζονται μαζί της σι
γά σιγά να παίρνουν αποστάσεις. 0 Ομιλος 
Μαρινάκη ταυτόχρονα με την «κυριακάτικη 
δημοκρατία» αναφέρθηκε στα εγκληματικά 
λάθη που αφορούν την καταγραφή των επι- 
δημιολογικών δεδομένων αρχικά με πρωτο
σέλιδο δημοσίευμα στο «Βήμα» και στη συνέ
χεια στην ιστοσελίδα in.gr.

Συγκεκριμένα το «Βήμα» φιλοξένησε

εκτενές ρεπορτάζ περί των διπλών βιβλίων 
στον ΕΟΔΥ και των προβλημάτων στην ενη
μέρωση των επιδημιολόγων. Εκανε μάλιστα 
λόγο για δυσαρέσκεια των κυρίων Τσιόδρα 
και Χαρδαλιά.

Ακολούθησε η αλαζονική απάντηση της 
κυβέρνησης στο πρωτοσέλιδο της «κυρια
κάτικης δημοκρατίας» αλλά και στο... φιλι
κό «Βήμα», που έκανε λόγο για fake news. Ο 
«τραχύς» τρόπος με τον οποίον ο κυβερνητι
κός εκπρόσωπος έσπευσε, προκειμένου να

αποκρούσει τις αποκαλύψεις, να χαρακτηρί
σει και τη «ναυαρχίδα» του φιλοκυβερνητικού 
Τύπου φορέα «ψευδών ειδήσεων» προκάλε
σε την έντονη αντίδραση της πλευράς Μα- 
ρινάκη. Ετσι πήρε τη σκυτάλη το in.gr δίνο
ντας ακόμη ένα δυνατό χτύπημα στους κυ
βερνητικούς ισχυρισμούς. Σε σχετικό ρε
πορτάζ αναπαράγονται με ακόμη πιο σκληρό 
τρόπο οι αιτιάσεις κατά της κυβέρνησης και 
του ΕΟΔΥ, επιβεβαιώνεται πλήρως το αποκα
λυπτικό ρεπορτάζ της «κυριακάτικης δημο

κρατίας» και σκιαγραφείται η εικόνα των εν- 
δοκυβερνητικών συγκρούσεων. Σε επόμενο 
επίσης σκληρό άρθρο μάλιστα αντιστρέφεται 
ο κυβερνητικός ισχυρισμός περί «πολέμου» 
στον οποίον οι Ελληνες πρέπει να είναι ενω
μένοι, αφού γίνεται λόγος για «εμφυλιοπολε- 
μικό κλίμα» μεταξύ επιστημόνων και πολιτι
κών. Εντυπωσιακή είναι τέλος η αναφο
ρά του in.gr όυ οι πληροφορίες για τα τε- Υ 
ράσπα λάθη του ΕΟΔΥ προέρχονται από 
«κυβερνηηκές διαρροές».



12;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Μοιραίοι για την Ελλάδα - Ομολογία-σοκ του Κυριάκου: Δεν υπήρχαν
εγκαίρως τα στοιχεία της Θεσσαλο ...

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,3-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

COVID-19
ΕΘΝΙΚΟ ΕΓΚΛΗΜΑ

Μητσοτάκιις: Ομολογεί το χάοε
ι όμως! Ο πρωθυπουργός 
επιβεβαίωσε πλήρως το 
πρόβλημα ιης ελλιπούς 
ενημέρωσης και του χά
ους στην επεξεργασία 

των στοιχείων γτα τον κορονοϊό μό
λις μία μέρα πριν από τις αποκαλύ
ψεις μας, δηλαδή το Σάββατο! Αγνοώ
ντας, φυσικά, ότι την επόμενη ημέρα 
η πρωτοσέλιδη ανάδειξη του θέματος 
από την «κυριακάτικη δημοκρατία» 
θα δημιουργούσε μείζον πολιτικό θέ
μα, που θα ανάγκαζε τον κυβερνητι
κό εκπρόσωπο να τρέχει να τα μπα
λώσει άτσαλα...

Σε συνέντευξή του στον ραδιο
φωνικό σταθμό Status FM της θεσ- 
σαλονικής (που σκοπίμως θάφτη
κε), ο πρωθυπουργός είπε ότι «έπρε
πε η Θεσσαλονίκη να είχε κλείσει μία 
εβδομάδα νωρίτερα, αλλά δεν υπήρ
χαν σχετικά στοιχεία που να δεί
χνουν προς αυτή την κατεύθυνση».

Και συνέχισε: «Προφανώς εκ των 
υστέρων μπορεί κανείς να πει ότι θα 
έπρεπε να είχαμε παρέμβει στη Θεσ
σαλονίκη, στη βόρειο Ελλάδα, ενδε
χομένως μια εβδομάδα νωρίτερα». 0 
πρωθυπουργός όμως δεν έμεινε εκεί, 
θέλοντας να αφήσει τον εαυτό του 
εκτός κάδρου ευθυνών, επιχείρησε να 
επιρρίψει τις ευθύνες στους «τοπικούς 
παράγοντες» της Θεσσαλονίκης, αλ
λά και στην επιτροπή των «ειδικών».

Δήλωσε ότι είναι ανοιχτός σε 
οποιαδήποτε καλόπιστη κριτική και 
τόνισε ότι «δεν ήταν πολλές οι φω
νές και στην πόλη που ζητούσαν ένα 
lockdown νωρίτερα». Εκτός όμως από 
τις «φωνές της Θεσσαλονίκης» -είτε ο 
πρωθυπουργός εννοούσε την Τοπι
κή Αυτοδιοίκηση είτε το σύστημα του

■ «Δεν υπήρχαν 
στοιχεία για να 

κλείσει νωρίτερα 
η Θεσσαλονίκη»

ΕΣΥ στη βόρειο Ελλάδα- επανέλαβε 
ότι δεν υπήρχε «κάποια τέτοια εισή
γηση από την επιτροπή των λοιμωξι- 
ολόγων».

«Από τη στιγμή που πήραμε τα δε
δομένα στη διάθεσή μας κινηθήκαμε 
πολύ γρήγορα» είπε ο κ. Μητσοτάκης, 
επιβεβαιώνοντας ότι όντως υπάρχει 
ζήτημα με τα «δεδομένα». Επομένως 
η κυβέρνηση δεν τα είχε στα χέρια 
της εγκαίρως!

Μπαλάκι...
«Πήραμε τις δραστικές αποφάσεις να 
πάμε σε αυτό το οποίο αποκαλούμε 
δεύτερο lockdown όταν διαπιστώσα
με από τα δεδομένα μας ότι βρεθήκα
με αντιμέτωποι με μία εκθετική αύξη
ση των κρουσμάτων και μία ταχύτα
τη άνοδο στον ρυθμό εισαγωγών στα 
νοσοκομεία και κατά συνέπεια στις 
Εντατικές» ανέφερε στην ίδια συνέ
ντευξη ο πρωθυπουργός, θέλοντας με 
αυτόν τον τρόπο να τονίσει ότι, όταν 
υπήρξε η σωστή εκτίμηση του προ
βλήματος, υπήρξε σωστή αντιμετώ
πιση. Οι πολιτικές ευθύνες όμως δεν 
περιορίζονται στο τι κάνει η κυβέρνη
ση αλλά και στο τι δεν κάνει. Λέτε να 
δούμε τον κ. Πέτσα να διαψεύδει και 
τον... Μητσοτάκη;

Μονάδες Υγείας 
αιισχέφθ,Ικε ° 
πρωθυπουργός

Σε πανικό η κυβέρνηση: Εκτακτο υπουργικό, «κρύβεται» ο Πέτσαε!
ΣΕ ΠΑΝΙΚΟ βρίσκεται η κυβέρνηση έπειτα από ης 
αποκαλύψεις της «κυριακάτικης δημοκρατίας» 
για το μπάχαλο στο ζήτημα της καταγραφής κρου
σμάτων που οδήγησε σε λανθασμένες επιλογές ως 
προς την αντιμετώπιση της πανδημίας. Αντί, μάλι
στα, να δώσει εξηγήσεις, επιχειρεί να κρυφτεί, ανα
βάλλοντας ακόμη και τη σημερινή ενημέρωση των 
πολιηκών συντακτών, επικαλούμενη το... υπουρ
γικό συμβούλιο που θα γίνει με τηλεδιάσκεψη! Εί
ναι σαφές όη ο κ. Πέτσας προσπαθεί να αποφύγει 
ης απαντήσεις στο μείζον θέμα. Η κυβέρνηση είναι 
σαφές όη βρίσκεται ενώπιον της μεγαλύτερης ίσως 
κρίσης από τον σχημαπσμό της, καθώς τίθενται εν 
αμφιβάλω πολλοί από τους μέχρι σήμερα ισχυρι
σμούς της σχεπκά με τα μέτρα για την αντιμετώπι
ση της πανδημίας.

Αντί όμως να το αναγνωρίσει -έστω και τώρα-, 
προσπαθεί, επικαλούμενη τη γνωστή πια καραμέ
λα περί «διακίνησης ψευδών ειδήσεων» και χρησι
μοποιώντας μισόλογα, να πείσει όη δεν υφίσταται 
θέμα παρόη οι πληροφορίες προέρχονται από δια- 
κριτές πηγές και αλλαλοεπιβεβαιώνονται.

Αυτό το οποίο είναι ήδη σαφές πάντως είναι όη 
στο εσωτερικό της (αλλά και μεταξύ των βουλευτών) 
υπάρχει μεγάλη ανησυχία, καθώς οι αποκαλύψεις 
μπορεί να οδηγήσουν ακόμη και σε ραγδαίες πολι-

ηκές εξελίξεις. Ειδικά αφού το αλο ζήτημα που έχει 
προκόψει είναι αποτέλεσμα προσωπικών συγκρού
σεων και δημιουργίας στρατοπέδων από κυβερνη- 
ηκούς παράγοντες. Εν τω μεταξύ, οι πρώτες γραμ
μές άμυνας δεν δείχνουν να μπορούν να αντέξουν 
και περιορίζονται σε γεντκολογίες, ενώ αναζητείται 
τρόπος να μείνει εκτός κάδρου τουλάχιστον ο πρω
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης.

Μισόλογα
Η πρώτη απόπειρα διάψευσης αλθε από τον ίδιο τον 
ΕΟΔΥ, ο οποίος σε ανακοίνωσή του δαλωνε όη «τα 
δημοσιεύματα που “φιλοξενούνται” σε κυριακάτικα 
έντυπα αποτελούν αποκυήματα νοσηρής φαντασί
ας». Σύμφωνα με τον ΕΟΔΥ, «όσοι τα διακινούν, για 
όποιον σκοπό τα διακινούν, προσφέρουν χειριστή 
υπηρεσία στη χώρα, σπέρνουν τη δυσπισήα και υιν 
εσωστρέφεια, σε μια κρίσιμη συγμή που η εμπιστο
σύνη και η εθνική ομοψυχία είναι προαπαπούμε- 
να για να βγούμε νικητές. Συκοφαντούν τους 2.500 
εργαζομένους του ΕΟΔΥ, οι οποίοι για 10 μήνες βρί
σκονται με αυταπάρνηση, καθημερινά, σε όλη την 
Ελλάδα, για να προστατέψουν τη δημόσια υγεία». 0 
οργαντσμός επισημαίνει πως επανασυστάθηκε τον 
Οκτώβριο του 2019 και δομήθηκε μέσα στη μεγάλη 
κρίση του κορονοϊού «με νέα ταυτότητα εμπιστοσύ

νης στη συνείδηση των πολιτών. Η συνεργασία με 
την επιτροπή λοιμωξιολόγων ήταν, είναι και θα πα- 
ραμείνει άριστη».

Ακολούθησε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Στέ
λιος Πέτσας, ο οποίος σε γραπτή δαλωσή του έκα
νε λόγο για «διακίνηση ψευδών ειδήσεων και η 
αμφισβήτηση των επίσημων στοιχείων, τη συγμή 
που η χώρα, όπως και ολόκληρη η Ευρώπη, δίνει 
μάχη με το δεύτερο κύμα της πανδημίας, βλάπτει 
την κοινή προσπάθεια». 0 Στέλιος Πέτσας σημείω
σε όη υπάρχει ένα σύστημα καταγραφής κρουσμά
των, το Εθνικό Μητρώο Covid-19, και βρίσκεται δι
αρκώς στη διάθεση των επιστημόνων. «Τα περί πα- 
ράλλαλων συστημάτων και διπλού τρόπου κατα
γραφής υπάρχουν μόνο στη φαντασία κάποιων» 
υποστήριξε.

Πιο... προσωπική ήταν η παρέμβαση του Ν. 
Χαρδαλιά, ο οποίος σε ανάρτησή του στο facebook 
(!), απευθυνόμενος στους διαδικτυακούς φίλους 
του, χαρακτήρισε «άδικα και αβάσιμα τα δημοσι
εύματα... Πολιτική Προστασία και ΕΟΔΥ, μαζί στη 
μάχη κατά της πανδημίας!». Και πρόσθεσε: «Ούτε 
διπλοί τρόποι καταγραφής κρουσμάτων υπάρχουν 
ούτε δυσαρέσκειες και προβληματα συς μεταξύ μας 
σχέσεις. Υπάρχει μόνο η κοινή μας αγωνία για την 
καθημερινή προάσπιση της δημόσιας υγείας».

Ο υφυπουργός Παρά τω πρωθυ
πουργοί και κυβερνητικός εκπρό
σωπος Στέλιος Πέτσας
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Περιοδεία Κυριάκου μόνο για λίγεε ώρεε
ΤΑΞΊΔΙ-ΑΣΤΡΑΠΗ έκανε στη Θεσ
σαλονίκη ο Κυριάκος Μητσοτάκης 
το Σάββατο, προκειμένου να ενημε
ρωθεί για την κατάσταση που επι
κρατεί στα νοσοκομεία, αλλά και να 
μάθει τι σκέφτονται οι φορείς της 
πόλης.

Λίγο μετά τις 9 ο πρωθυπουρ
γός έφτασε στο Ιπποκράτειο Νοσο
κομείο της Θεσσαλονίκης, όπου συ
ναντήθηκε με το ιατρικό και νοση
λευτικό προσωπικό του ιδρύματος, 
εκδηλώνοντας την αμέριστη στήρι
ξη της κυβέρνησης προς τον αγώ
να που δίνουν κατά του κορονοϊ- 
ού, ενώ προανήγγειλε τη δημιουρ
γία ενός νέου Εθνικού Συστήματος 
Υγείας.

0 κ. Μητσοτάκης έλαβε ως δώ
ρο ένα χειροτέχνημα εκ μέρους των 
παιδιών που νοσηλεύονται στην 
Παιδοψυχιατρική Κλινική του νο
σοκομείου και είπε: «Ενα μεγά
λο ευχαριστώ, εσείς στέλνετε πάνω 
από όλα το μήνυμα ότι μέχρι να πε
ράσει αυτή η κρίση όλοι πρέπει να 
προσέχουμε».

0 πρωθυπουργός ξεναγήθηκε 
στον χώρο όπου κατασκευάζονται 
οι νέες ΜΕΘ, χαρακτήρισε εντυπω
σιακό το έργο και ζήτησε «να κάνετε 
ό,τι περνάει από το χέρι σας, να τε
λειώσουμε το συντομότερο δυνατό».

Ο επόμενος σταθμός της επί
σκεψης του πρωθυπουργού ήταν 
η Πυλαία, όπου επισκέφθηκε τον 
θάλαμο επιχειρήσεων του ΕΚΑΒ, 
ο οποίος εκσυγχρονίστηκε και λει

τουργεί με νέα μορφή εδώ και περί
που 10 μέρες. Από τον νέο θάλαμο 
επιχειρήσεων χειριστές μπορούν 
να βλέπουν ζωντανά όλες τις μονά
δες ΜΕΘ σε όλη την Ελλάδα, από 
την Αλεξανδρούπολη μέχρι την 
Αθήνα. 0 πρωθυπουργός μίλησε 
μέσα από τον ασύρματο του ΕΚΑΒ 
σε όλα τα πληρώματα που βρίσκο
νταν σε βάρδια σε Αθήνα, Λάρισα, 
Καβάλα, Γιάννενα και σε όλη την 
περιοχή της Θεσσαλονίκης.

Αμέσως μετά πήγε στο Νοσο
κομείο «Παπαγεωργίου», όπου εί
πε: «Η εικόνα που έχουμε είναι ότι 
αρχίζει και μειώνεται πια αισθητά το 
ιικό φορτίο. 0 πρώτος δείκτης που 
κοιτάω εγώ πάντα πια είναι οι συ
γκριτικές εισαγωγές στις εφημερί
ες, αυτές μας δίνουν μια πολύ κα
λή αίσθηση».

Αφού τελείωσε τις σύντομες 
επισκέψεις στα νοσοκομεία, έκα
νε σύσκεψη στον Δήμο Θεσσαλο
νίκης με τον περιφερειάρχη Από
στολο Τζιτζικώστα και τον δήμαρχο 
Κωνσταντίνο Ζέρβα, οι οποίοι ήταν 
αρνητικοί στο άνοιγμα των σχολεί
ων, αλλά θετικοί για το λιανεμπόριο 
πριν από τα Χριστούγεννα.

Τον πρωθυπουργό συνόδεψαν 
στην επίσκεψή του στη Θεσσαλονί
κη ο υπουργός Υγείας Βασίλης Κι- 
κίλιας, ο υφυπουργός στον Πρω
θυπουργό και κυβερνητικός εκ
πρόσωπος Στέλιος Πέτσας και ο γε- 
ντκός γραμματέας του υπουργείου 
Υγείας Ιωάννης Κωτσιόπουλος.

Αντιπολίτευση: Να παρέμβει εδώ και τώρα εισαγγελέαε έπειτα 
από ns σοβαρέε αποκαλΰψειβ ms κυριακάτικα δημοκρατίης

«ΦΩΤΙΑ» στο πολιτικό σκηνικό άναψε το αποκα
λυπτικό πρωτοσέλιδο δημοσίευμα της «κυριακά
τικης δημοκρατίας» για το παράλληλο σύστημα 
καταγραφής που έστησε ο πρόεδρος του ΕΟΔΥ, 
με τον ΣΥΡΙΖΑ να ζητά την άμεση παρέμβαση 
του εισαγγελέα.

«Πλέον τον λόγο πρέπει να έχει η Δικαιοσύ
νη. θεωρούμε όη η εισαγγελική παρέμβαση για 
απόκρυψη, συσκότιση και διαστρέβλωση στοι
χείων είναι αυτονόητη και επιβεβλημένη για λό
γους δημόσιου συμφέροντος» σημειώνει η αξιω- 
μαηκή αντιπολίτευση με ανακοίνωσή της, στην 
οποία επικαλείται τα δημοσιεύματα της εφημερί
δας μας και του «Βήματος», μιλώντας για εγκλη- 
μαηκά λάθη διαχείρισης της πανδημίας, με απο- 
τελέσμα τον θάνατο εκατοντάδων συνανθρώπων 
μας καθημερινά, και καταγγέλλοντας όη «μαγει
ρεύονται στοιχεία με πολιτική σκοπιμότητα, για να 
μην αναδειχθεΐ το ακριβές μέγεθος της τραγωδί
ας που ζούμε». Την ίδια ώρα ο ΣΥΡΙΖΑ ζητά από 
την κυβέρνηση να μοιράσει στα κόμματα της Βου- 
λης τα πρακτικά των συνεδριάσεων της επιτρο
πής, κατηγορώντας ταυτοχρόνως τον Στελέο Πέ
τσας όη «μέχρι σηγμής δεν έχει πει ψέματα μόνο

για το από πού ανατέλλει ο ήλιος». Είχε προηγη- 
θεί η σφοδρή αντίδραση του εκπροσώπου Τύπου 
του κόμματος Νάσου Ηλιόπουλου, ο οποίος ζή
τησε τη διερεύνηση των δημοσιευμάτων σε όλα 
τα επίπεδα. 0 Παύλος Πολάκης, από την άλλη, 
υποστήριξε με ανάρτησή του πως «μάλλον άκουσε 
τον Αλέξη Τσίπρα ο Μητσοτάκης 
και “έστειλε”, μέσω διαρροών από 
φιλικά ΜΜΕ, τη δεύτερη επιστο- 
λη ως πρωθυπουργός... (αυτή που 
χρεώνει την καταστροφική δια
χείριση της πανδημίας στους υφι
σταμένους του υπουργούς, προέ
δρους και επιστήμονες...). Ερχεται 
και η σειρά της τρίτης...».

Εν τω μεταξύ, βέλη στην κυ
βέρνηση εξαπέλυσε το Κίνη
μα Αλλαγής, επισημαίνοντας ότι 
από τα δημοσιεύματα «φαίνεται 
όη το Μαξίμου βρήκε τον ένοχο 
για την αποτυχία της κυβέρνησης να περιορίσει 
την πανδημία. Δείχνει τον ΕΟΔΥ και κατ’ επέκτα
ση το υπουργείο Υγείας. Τα έκαναν δαλαδή θά
λασσα, με λάθη που κόστισαν ανθρώπινες ζω

ές και τώρα ψάχνουν το εξιλαστήριο θύμα». Η 
Χαριλάου Τρικούπη, μαλιστα, ανέφερε: «Ντρο
πή. Δεν έχουν το θάρρος ούτε να αναλάβουν 
τις ευθύνες τους. Οταν θα έρθει η ώρα, όμως, θα 
τους καταλογιστούν».

Οξεία υπήρξε η αντίδραση και της Ελληντκής 
Λύσης, που σχολίασε πως οι απο
καλύψεις επιβεβαιώνουν τις θέ
σεις του κόμματος που κατήγγει
λε τα εγκληματικά λάθη στη δι
αχείριση της πανδημίας και τους 
λάθος αλγόριθμους που χρησιμο
ποιούνται στην καταγραφή των 
κρουσμάτων.

«Η συνέχεια θα δοθεί στο ελ
ληνικό Κοινοβούλιο και φυσικά 
στην ελληνική Δικαιοσύνη», όπως 
ανέφερε στο ίδιο σκληρό ύφος η 
Ελληνική Λύση. Την ίδια ώρα να 
δώσει άμεσα εξηγήσεις καλεσε την 

κυβέρνηση ο εκπρόσωπος του ΜέΡΑ25 Μιχάλης 
Κριθαρίδης, τονίζοντας πως «είναι αδιανόητα όσα 
αποκαλύπτονται και οι ευθύνες του πρωθυπουρ
γού και της κυβέρνησης συλλογικά τεράσηες».

Ο Νόσος Ηλιώιονλος

SOS και από 
τονπρύτανη 

τουΛΠΘ
ΠΑΡΑ τις αισιόδοξες προ
βλέψεις για τη μείωση των 
κρουσμάτων κορονοϊού 
στη Θεσσαλονίκη, ο πρύ
τανης του Αριστοτέλει- 
ου Πανεπιστημίου Νίκος 
Παπαϊωάννου καταθέτει 
μια διαφορετική εκτίμη
ση, χτυπώντας και παλι το 
«καμπανάκι»:

«Η χαλάρωση πρέπει 
να γίνει εντελώς σταδιακά 
και να μην ξαναγυρίσουμε 
σε 10-15 μέρες σε χειρό
τερα νούμερα, αφού βάσει 
των τελευταίων μετρήσε
ων στα λύματα της πόλης, 
παρατηρήθηκε δραματική 
αύξηση της συγκέντρωσης 
του γοντδιώματος του ιού».

Και εξήγησε: «Σύμφω
να με τα τελευταία στοι
χεία, η μέση τιμή της συ
γκέντρωσης του ιού στα 
λύματα συμπίπτει απόλυ
τα με τον αριθμό των επι
βεβαιωμένων κρουσμάτων 
στην πόλη σε σχέση με τη 
12η Οκτωβρίου.

Με βάση τις τιμές που 
βρίσκουμε, οι οποίες δεί
χνουν το προγνωστικό 
προφίλ των επόμενων τεσ
σάρων πέντε ημερών, εάν 
δεν πορθούν δρασπκά μέ
τρα, τόσο από την Πολιτεία 
όσο και από εμάς, τότε σε 
15 ημέρες, με τα πραγμα
τικά στοιχεία που έχουμε 
σήμερα, ίσως δεκααλασια- 
στεί ο αριθμός των επιβε
βαιωμένων κρουσμάτων».

0 καθηγητής και πρύ
τανης του ΑΠΘ ρωτήθη
κε εάν υιοθετεί την αισιο
δοξία ορισμένων για μεί
ωση των κρουσμάτων και 
για βελτιωμένη εικόνα 
της Θεσσαλονίκης μετά το 
lockdown.

«Είναι καλύτερη η ει
κόνα, αλλά ο πόλεμος μαί
νεται, δεν κερδήθηκε. Δεν 
πρέπει να χαλαρώσουμε. 
Την Παρασκευή σε σχέση 
με την Τετάρτη η τιμή ήταν 
30% κάτω, της τάξης των 
αρχών Νοεμβρίου. Φαίνε
ται μια πτωτική τάση, αλ
λά δεν πρέπει να επανα
παυθούμε» είπε χαρα
κτηριστικά.
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1  Επτά θάνατοι από κορονοϊό σε λιγότερο από ένα
24ωρο στον Βόλο

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 358.56 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Επτά θάνατοι από κορονοϊό 
σε λιγότερο από ένα 24ωρο στον Βόλο

Σοκ με συνολικά επτά θανάτους ασθενών 
που νοσηλεύονταν με κορονοϊό στο Νοσοκο
μείο του Βόλου. Ο αριθμός των θανάτων κα
ταγράφτηκαν σε διάστημα μικρότερο του 
24ωρου και συγκεκριμένα από το Σάββατο 
το απόγευμα έως την Κυριακή το πρωί!

Πρόκειται για ασθενείς που νοσηλεύονταν 
στο «Αχιλλοπούλειο» και έχασαν τη μάχη για 
τη ζωή ανεβάζοντας τον αριθμό των νεκρών 
από κορονοϊό στον Βόλο σε 61 άτομα. Πρό
κειται για έναν 78, έναν 86χρονο και έναν 
92χρονο που άφησαν την τελευταία τους 
πνοή το Σάββατο το απόγευμα, ενώ την Κυ
ριακή το πρωί κατέληξαν τέσσερις ακόμη άν
θρωποι ηλικίας 80, 88, 66 και 85 ετών. 0 
πρώτος θάνατος καταγράφτηκε στις 19 
Οκτωβρίου και μέσα σε διάστημα 40 ημερών 
61 πολίτες έχουν καταλήξει.

Το Νοσοκομείο Βόλου δέχεται πίεση από 
ασθενείς με κορονοϊό που βρίσκονται σε σο
βαρή κατάσταση και χρειάζονται διασωλήνω
ση. Οι οκτώ κλίνες ΜΕΘ είναι νεμάτες, ωστό
σο ο υπόλοιπος αριθμός νοσηλευομένων δεί
χνει να μειώνεται σταθερά. Στους πέντε θαλά
μους αρνητικής πίεσης νοσηλεύονται τρία 
άτομα και επιπλέον 76 ασθενείς στις τρεις 
κλινικές Covid ενώ την προηγούμενη εβδο
μάδα νοσηλεύονταν περισσότεροι από 100.

Υφεση κρουσμάτων
Υφεση καταγράφεται και στα κρούσματα 

του τελευταίου 24ωρου, Σύμφωνα με τα στοι
χεία που δόθηκαν στη δημοσιότητα χθες δια- 
γνώστηκαν 26 νέα κρούσματα κορονοϊού 
στον Βόλο εκ των οποίων τα 4 αποτελούν στε
νές επαφές προηγούμενων επιβεβαιωμένων 
κρουσμάτων και 22 ακόμη που διαγνώστη-

καν 7 σε ιδιωτικά εργαστήρια και 15 στο νο
σοκομείο του Βόλου. Σημειώνεται ότι 26 
κρούσματα καταγράφτηκαν επίσης στη Λάρι
σα, 17 στα Τρίκαλα και 8 στην Καρδίτσα.

Η μείωση του αριθμού των κρουσμάτων 
αποτυπώνεται και από τον δείκτη μετάδοσης 
του κορονοϊού ο οποίος για την περίπτωση 
της Μαγνησίας έπεσε από το 1,12 στις 20 
Νοεμβρίου στο 0,81 στις 26 Νοεμβρίου.

Συνολικά από τις 13 έως και τις 26 Νοεμ
βρίου έχουν καταγραφτεί 866 κρούσματα 
στην περιφερειακή ενότητα Μαγνησίας, εκ 
των οποίων τα 790 στον Βόλο, 51 στον Αλμυ
ρό, 17 στον δήμο Ρήγα Φεραίου, 8 στις Βό
ρειες Σποράδες, 6 στο δήμο Νοτίου Πηλίου 
και 2 στον δήμο Ζαγοράς-Μουρεσίου.

Αυτοσχέδιες ΜΕΘ 
στο Πανεπιστημιακό

Αυτοσχέδιες ΜΕΘ για ασθενείς με Covid 
κατασκευάζονται στο Πανεπιστημιακό Νοσο
κομείο της Λάρισας, την ώρα που οι ήδη 
υπάρχουσες έχουν γεμίσει και οι διακομιδές 
δενενδείκνυνται για όλα τα περιστατικά, σύμ
φωνα με δημοσίευμα του «Πρώτου θέμα
τος».

Στο δημοσίευμα φιλοξενούνται δηλώσεις 
του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλη Γιαννά- 
κου ο οποίος ανέφερε ότι «οι ΜΕΘ της Θεσ
σαλίας είναι γεμάτες. Εχουν διακομιστεί πολ
λά περιστατικά, τόσο οτηΣτερεά Ελλάδα, όσο 
στη Χαλκίδα και στη Λαμία, με αποτέλεσμα να 
υπάρχει και σε αυτές τις περιοχές πρόβλημα 
διαθεσιμότητας. Ας μην ξεχνάμε, ότι δεν εν- 
δείκνυται για όλα τα περιστατικά η διακομιδή. 
Ξέρετε πόσα περιστατικά είναι στα όρια της 
διασωλήνωσης, αλλά δεν υπάρχουν ΜΕΘ για

να εισαχθούν; Βλέπουμε ασθενείς να πεθαί
νουν στις κλινικές χωρίς να έχουν μπει σε 
ΜΕΘ. Γι' αυτούς τους λόγους λοιπόν αναγκά
στηκε το Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο της 
Λάρισας, το Γενικό, αλλά και το νοσοκομείο 
στα Τρίκαλα, να προβούνσε κατασκευή αυτο
σχέδιων ΜΕΘ».

Μάλιστα, υποστήριξε ότι αν οι ΜΕΘ δημι- 
ουργούνταν με βάση τα πρωτόκολλα, θα πέ- 
θαιναν λιγότεροι άνθρωποι, σημειώνοντας 
ότι η Μονάδα Εντατικής Θεραπείας απαιτείει- 
δικές εγκαταστάσεις. «Τώρα, ο ασθενής φτά
νει στα όριά του μέχρι να διασωληνωθεί. Κα
νονικά, πρέπει να μπει σε ΜΕΘ ακόμη και 
πρινδιασωληνωθείγιαναπαρακολουθείται», 
αναφέρει χαρακτηριστικά ο κ. Γιαννάκος.

Μιλώντας στον ΤΑΧΥΔΡΟΜΟ ο διοικητής 
του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου Λάρι
σας, Δημήτρης Κατσικονούρης υπογράμμισε 
ότι το νέο τετράκλινο που επιστρατεύτηκε δεν 
συνιστά αυτοσχέδια ΜΕΘ αλλά ΜΑΦ (Μονά
δα Αυξημένης Φροντίδας) ως λύση ανάγκης 
για τα περιστατικά ασθενών που είναι ένα βή
μα πριν την διασωλήνωσή τους στις ΜΕΘ. 
«Πρόκειται για μία λύση ανάγκης όπως είχε 
γίνει και στην Ιταλία. Κάναμε αυτόν τον σχε
δίασμά για να μπορούμε να διαχειριστούμε 
τα περιστατικά. Δεν θα αφήσουμε τον κόσμο 
αβοήθητο. Στη συγκεκριμένη μονάδα νοση
λεύονται περιστατικά με χρήση αναπνευστή
ρα και μόνιτορ και παρακολουθούνται από 
γιατρούς», είπε.

Αυτή τη στιγμή στο Πανεπιστημιακό υπάρ
χουν 168 κλίνες Covid εκ των οποίων οι 25 
είναι κενές, ωστόσο γεμάτες είναι οι 18 κλί
νες ΜΕΘ και οι 17 θάλαμοι αρνητικής πίε
σης.
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1  ΠΡΩΤΟΙ ΣΕ ΘΑΝΑΤΟΥΣ ΠΑΓΚΟΣΜΙΩΣ, ΔΕΥΤΕΡΟΙ ΣΕ
ΑΥΣΤΗΡΟΤΗΤΑ

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 2147.75 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μαύρη πρωτιά στους θανάτους! Παγκόσμιος διασυρμός για την 
έκρηξη του κορονοϊού. Γίναμε το παράδειγμα προς αποφυγήν

ΑΝΟΙΓΟΥΝ ΕΠΙΤΕΛΟΥΣ ΤΑ ΣΤΟΜΑΤΑ ΤΩΝ ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΩΝ

Δρ Κων. Φαρσαλινόβ: «Ο ΕΟΔΥκρύβει 
τα στοιχεία του Covid από mus ερευνητέε»

Νικ. Καπραβέλοβ: «Τηνπατήσαρε. 
Οδεύουμε npos εθνική τραγωδία»
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1  ΠΡΩΤΟΙ ΣΕ ΘΑΝΑΤΟΥΣ ΠΑΓΚΟΣΜΙΩΣ, ΔΕΥΤΕΡΟΙ ΣΕ ΑΥΣΤΗΡΟΤΗΤΑ
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

COVID-19

σε θανάτουε παγκοσμί
■ «Πικοτοσέλιδο» 
στα διεθνή ΜΜΕ 

τα αρνητικά 
ρεκόρ ms Ελλάδαε

ην ώρα που ακόμα ηχούν στα αυτιά 
των Ελλήνων οι πανηγυρισμοί του 
υπουργού Ανάπτυξης Αδωνη Γεωργι- 
άδη για τις εξαιρετικές επιδόσεις της 
χώρας μας έναντι του Βελγίου, πανη

γυρισμοί που ήταν το λιγότερο ανήθικοι -έστω ότι 
δεν ήταν και λανθασμένοι-, ουκ ολίγα έγκριτα μέ
σα ενημέρωσης του εξωτερικού έκαναν το Σαββα
τοκύριακο αναφορά στη θλιβερή πρωτιά της Ελλά
δας σε νέους θανάτους!

Οι «Financial Times» με σχετικό διάγραμμα (1) 
έδειχναν τη μακάβρια πρωτιά της χώρας μας σε νέ
ους θανάτους ανά 100.000 κατοίκους, καθώς, συ
γκεκριμένα, η Ελλάδα από τις 24 Νοεμβρίου πέρα
σε τις ΗΠΑ, την Ευρωπαϊκή Ενωση και τη Βρετα
νία στον μέσο όρο νέων θανάτων από κορονοϊό. 
Στις 24 Νοεμβρίου η Ελλάδα κατέγραφε 0,78 νέ
ους θανάτους, την ώρα που ο μέσος όρος της Ε.Ε. 
ήταν 0,76, της Βρετανίας 0,66 και των ΗΠΑ 0,48. 
Την Τετάρτη (25/11/2020) η Ελλάδα κατέγραφε, από 
0,78 της προηγούμενης μέρας, 0,82 νέους θανά
τους, την Πέμπτη (26/11/2020) 0,87 και την Παρα
σκευή (27/11/2020) άγγιζε το 0,91%.

Από την περασμένη Τρίτη η καμπύλη νέων θα
νάτων της Ελλάδας ανά 100.000 πληθυσμού είναι 
σχεδόν κατακόρυφη, παρά χη μείωση των κρου
σμάτων που καταγράφεται σύμφωνα με τα στοιχεία 
του ΕΟΔΥ, η οποία δεν φαίνεται να συμβαδίζει με 
τον αριθμό των ασθενών που χάνουν τη ζωή τους, 
δείγμα ανησυχητικό και εξόχως προβληματικό.

Την ίδια ώρα και το πρακτορείο Reuters ανα
φερόταν στον τραγικό αριθμό-ρεκόρ νέων θανά
των που σημειώθηκαν το Σάββατο (121 νεκροί από 
Covid-19 και 1.747 νέα κρούσματα), κάνοντας ει
δική αναφορά και στον ανεπαρκή αριθμό Μονά
δων Εντατικής θεραπείας.

Ακόμα ένας πίνακας γροθιά (2) στο στομάχι 
ήταν κι αυτός που δημοσιοποιεί το Ευρωπαϊκό 
Κέντρο Πρόληψης και Ελέγχου Νόσων (European 
Centre for Disease Prevention and Control -ECDC), 
σύμφωνα με τον οποίο η Ελλάδα σπς 27 Νοεμβρί
ου ξεπερνούσε τον μέσο όρο νεκρών/εκατομμύριο 
πληθυσμού κάθε ηπείρου! Μια «επιτυχία» που πι
στώνεται στην κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτά- 
κη αλλά και στους αρμόδιους κ. Κικίλια, Τσιόδρα 
και Χαρδαλιά για το ανύπαρκτο σχέδιο αντιμετώ
πισης της πανδημίας.

Θάνατοι ανά 100.000 κατοίκους

New deaths attributed to Covfd-K in Europeon Union. United Stares, United Kingdom end Greece
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Ο μέσος όρος νεκρών ανά εκατομμύριο πληθυσμού κάθε ηπείρου

COVID-19: Government Response Stringency Index
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Η αυστηρότητα των μέτρων στην Ευρώπη

Οι θυσίες 
πάνε 

στράφι
0Σ0 ΚΑΙ να εγκαλεί η κυ
βέρνηση όσους αμφισβη
τούν την αποτελεσματικό- 
τητα των μέτρων και την 
ακρίβεια στην καταγραφή 
των κρουσμάτων πως πριο
νίζουν την εθνική ομοψυ
χία, οι αριθμοί δείχνουν το 
αντίθετο! Η αναποτελεσμα
τικότητα (μήπως και η ανι
κανότητα;) του κυβερνη
τικού μηχανισμού αποτε
λεί τροχοπέδη σπς τεράστι
ες θυσίες που έχει υποστεί 
τους τελευταίους μήνες ο 
ελληνικός λαός.

Δείτε για παράδειγμα το 
γράφημα (3) που παρουσι
άζει η «δημοκρατία» και στο 
οποίο καταγράφεται η αυ
στηρότητα των μέτρων που 
εφαρμόστηκαν στην Ευρώ
πη με βάση εννέα δείκτες 
από το πότε και για πόσο 
έκλεισαν τα σχολεία, ποιες 
απαγορεύσεις στις μετακι
νήσεις εφαρμόστηκαν και 
για πόσο κ.ά.

Τα συγκεκριμένα στοι
χεία, που προέρχονται από 
την έγκυρη διαδικτυακό 
έκδοση Our World in Data 
(OWED), δείχνουν πως στη 
Ελλάδα εφαρμόστηκαν στο 
δεύτερο κύμα τα πλέον 
σκληρά μέτρα στην Ευρώπη!

Τα αποτελέσματα τα ζουν 
εκατοντάδες οικογένειες στη 
χώρα μας που θρηνούν κα
θημερινά νεκρούς... Και 
στην κυβέρνηση μιλούν με 
συνθήματα και ψάχνουν 
εχθρούς, την ίδια στιγ
μή που θα έπρεπε να ανα
ζητούν εντός του κυβερ
νητικού μηχανισμού τους 
υπευθύνους για τη σημερι
νή δραμαπκή κατάσταση.

Κραυγέβ απόγνωσης από γιατροής: Δεν έχουμε κρεβάπα Εντατικής!
".ΕΚ Aft ΑΡΗ θέση για το κατά πόσον είναι 
ενδεδειγμένη μια άρση του lockdown στην 
παρούσα φάση πήρε ο διευθυντής της ΜΕΘ 
στο Νοσοκομείο «Παπανικολάου» Νικόλαος 
Καπραβέλος, ο οποίος περιέγραψε με με
λανά χρώματα την κατάσταση που βιώνει 
η Θεσσαλονίκη και απηύθυνε έκκληση να 
μην ανοίξει τίποτε και ειδικά χωρίς περιο
ριστικά μέτρα.

Οπως εξήγησε ο κ. Καπραβέλος, η κατά

σταση στη Θεσσαλονίκη είναι τραγική, κα
θώς τα κρεβάτια στις Εντατικές των νοσοκο
μείων έχουν γεμίσει.

«Βιώνουμε μια τραγική κατάσταση. Δεν 
έχουμε κρεβάτια Εντατικής. Εχουμε φτιάξει 
έναν άλλο χώρο, σε βάρος άλλων ειδικοτή
των, για να αντιμετωπίσουμε αυτό το κύμα, 
το οποίο μας ξέφυγε» αποκάλυψε στον Σκάι.

Παράλληλα, διευκρίνισε ότι το δεύτε
ρο κύμα άρχισε τον Οκτώβριο και τελειώ

νει τον Μάρτιο και γι’ αυτό δεν πρέπει να 
αρθεί το lockdown.

«Δεν πρέπει να ανοίξουμε. Η διασπο- 
ρά είναι πλέον στη διπλανή μας πόρτα. Αυ
τός που θα ανοίξει, αν θα ανοίξει, θα πρέπει 
να γνωρίζει ότι ανοίγει με κίνδυνο της ζωής 
του» δήλωσε και πρόσθεσε: «Αυτή τη στιγ
μή δεν πρέπει να γίνεται καμία κουβέντα για 
άνοιγμα. Από μένα και τη μαρτυρική Θεσσα
λονίκη δεν θα ακούσετε ποτέ για άνοιγμα, θα

σας λέμε “περιοριστικά μέτρα”» είπε ο διευ
θυντής της ΜΕΘ του «Παπανικολάου».

0 κ. Καπραβέλος εξήγησε τη δεινή θέ
ση στην οποία βρίσκεται η Θεσσαλονίκη, η 
οποία στις 25 Νοεμβρίου κατέγραψε πρω
τιά με μεγαλύτερο αριθμό θανάτων ανά 
1.000.000 πληθυσμού σε όλη την Ευρώπη.

«Την πατήσαμε! Αν δεν ληφθούν μέτρα, 
θα είναι εθνική τραγωδία» κατέληξε ο κα
θηγητής.
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ωε, δεύτεροι σε αυστηρότητα!

Η «δημοκρατία» από το καλοκαίρι φωνάζει για τα λάθη στη διαχείριση της πανδημίας. Αρχικά με το ανεξέλε
γκτο άνοιγμα του τουρισμού και στη συνέχεια με τα ασυνάρτητα (και χωρίς στόχευση) μέτρα περιορισμού. 

Η κριτική μας ήταν συγκεκριμένη και ουσιαστική, κόντρα στο γενικό αφήγημα των συστημικών μέσων ενημέρω
σης που παρουσίαζαν τον κ. Μητσοτάκη ως σωτήρα. Με αιχμηρά πρωτοσέλιδα εηισημόναμε εγκαίρως όη δεν 
υπήρχε συγκροτημένο σχέδιο, επικρατούσε πανικός και χανόταν ο έλεγχος. Το πράξαμε εγκαίρως, όπως επιβάλ
λει το δημοσιογραφικό καθήκον, και δεν ήταν η πρώτη φορά που πήγαμε κόντρα στο ρεύμα. Το πμημα ήταν να 
μας κατηγορήσουν η κυβέρνηση και τα παπαγαλάκια της (ως συνήθως) για... fake news. Τώρα, με 100 νεκρούς 
κάθε μέρα, επιτέλους ανακάλυψαν και άλλοι την τραγική αλήθεια. Είναι όμως πολύ αργά.

Η ΕΡΤ έπαιξε την είδηση και μετά την εξαφάνισε!

<0 ΕΟΔΥ κρύβει τα στοιχεία από 
ερευνητέε και πανεπιστήμια»!

ΑΚΟΜΑ και η κρατική ΕΡΤ ανα
γκάστηκε να μεταδώσει την εί
δηση για την «Παγκόσμια θλιβε
ρή πρωτιά της Ελλάδας σε θανά
τους Covid-19».

Αυτό συνέβη στο δελτίο ει
δήσεων του Σαββάτου στις 15.00 
και επρόκειτο για μια στιγμή δη
μοσιογραφικής αξιοπιστίας, που 
εξέπληξε ευχάριστα, κόντρα σε

όσα συμβαίνουν τον τελευταίο 
καιρό.

Ωστόσο στο δελτίο των 18.00 
το ρεπορτάζ ως διά μαγείας εξα
φανίστηκε... πιθανότατα κατόπιν 
άνωθεν εντολής!

Επίσης, παρότι αναρτήθη- 
κε στην ιστοσελίδα της ΕΡΤ η 
είδηση για «Παγκόσμια θλιβε
ρή πρωτιά της Ελλάδας σε θανά

τους Covid-19», ο σχετικός σύν
δεσμος εξαφανίστηκε έπειτα από 
λίγες ώρες.

Η αντικειμενικότητα άντε- 
ξε μόλις τρεις ώρες στην κρατι
κή τηλεόραση, θλιβερό, αλλά όχι 
συμπτωματικό. Τους τελευταίους 
μήνες η ΕΡΤ αποδεικνύει ότι ού
τε αντικειμενική είναι ούτε ανε
ξάρτητη. Κρίμα!

ΜΕ ΕΝΑ ηχηρό «άδειασμα» στον 
ΕΟΔΥ ο γιατρός - ερευνητής και 
επικεφαλής της ομάδας ερευνη
τών Coronavirus Greece Research 
Group Κωνσταντίνος Φαρσαλινός 
επιβεβαιώνει το δημοσίευμα της 
«κυριακάτικης δημοκρατίας» για 
το έγκλημα στην καταγραφή των 
επιδημιολογικών στοιχείων και 
την ελλιπή ενημέρωση των επι
στημόνων, ώστε να καταρτίσουν 
ένα αποτελεσματικό σχέδιο για 
την καταπολέμηση της πανδημί
ας στη χώρα.

0 επιστημονικός ερευνητής 
στο Πανεπιστήμιο Πατρών και 
στη Σχολή Δημόσιας Υγείας του 
Πανεπιστημίου 
Δυτικής Αττικής 
επιβεβαιώνει στη 
«δημοκρατία» τα 
προβλήματα που 
αντιμετώπισε 
στην επικοινωνία 
του με τον ΕΟΔΥ 
για την πραγμα
τοποίηση ερευ
νών, οι οποίες 
θα βοηθήσουν 
τη χώρα στη μά
χη ενάντια στον 
κορονοϊό, καθώς 
και την απόκρυ
φη σημαντικών 
στοιχείων.

0 κ. Φαρσα- 
λινός τόνισε ότι 
τα στοιχεία που 
ζητούν επιστή
μονες και ερευ
νητές δεν είναι για κατανάλωση 
της... περιέργειάς τους, αλλά για 
να έχουν μία όσο πιο καλά εμπε
ριστατωμένη εικόνα για την πο
ρεία της πανδημίας, ώστε αφε
νός να μπορούν να σχεδιάσουν 
το μοντέλο των μέτρων που θα 
ακολουθηθούν και αφετέρου να 
έχουν καλύτερη επιστημονική ει
κόνα απέναντι στον Covid-19.

Χαρακτηριστικό παράδειγ
μα είναι η περίπτωση του Δή
μου Μεσοποταμίας στην Κα
στοριά, από τις πρώτες περιοχές 
που μπήκαν σε καραντίνα, στις 
14 Μαρτίου. Η ερευνητική ομά
δα του κ. Φαρσαλινού σε συνερ
γασία με άλλα τρία πανεπιστήμια 
έστειλαν αίτηση στον ΕΟΔΥ ώστε 
να μεταβούν εκεί και να συλλέ- 
ξουν επιδημιολογικά στοιχεία. Η 
ομάδα δεν έλαβε ποτέ απάντη
ση, ούτε καν αρνητική, κάτι που 
συμβαίνει πρώτη φορά στην κα- 
ριέρα του, όπως τόνισε στη «δη

μοκρατία». Μάλιστα, ο ΕΟΔΥ δεν 
έστειλε ούτε τα επιδημιολογικά 
στοιχεία του δήμου για να αξι
ολογηθούν από τους επιστήμο
νες. Οπως εξήγησε ο γιατρός, μία 
τέτοια έρευνα δεν θα είχε μόνο 
σημασία στην καταπολέμηση της 
πανδημίας, αλλά θα είχε και επι
στημονική αξία, καθώς κάτι ανά
λογο έχει γίνει μόνο μία φορά 
παγκοσμίως, σε μία κωμόπολη 
3.500 κατοίκων στην Ιταλία.

0 ερευνητής πρόσθεσε ότι 
από τα χέρια των επιστημόνων 
λείπουν βασικά στοιχεία της πο
ρείας της πανδημίας. Αυτά είναι 
στοιχεία που έχει ο ΕΟΔΥ αλλά 

επιλέγει να μην 
τα δώσει στη δη
μοσιότητα, όπως 
ο αριθμός θανά
των ανά περιοχή, 
τα τεστ ανά περι
οχή, η ηλικιακή 
κατανομή κρου
σμάτων, διασω- 
ληνωμένων και 
νεκρών κ.λπ.

Αυτό έχει 
ως αποτέλεσμα 
η επιστημονική 
κοινότητα να μην 
έχει στα χέρια της 
όλα όσα απαιτού
νται ώστε να εκ
πονήσει ένα ολο
κληρωμένο συ
μπέρασμα, μία 
επαρκή ανάλυ
ση του Covid-19. 

0 κ. Φαρσαλινός καταγγέλλει τον 
ΕΟΔΥ για έλλειψη διαφάνειας, με 
αποτέλεσμα να εγείρονται ερωτή
ματα σχετικά με την αξιολόγηση 
που γίνεται στη χώρα μας, ώστε 
να ληφθούν μέτρα. Οπως επιση
μαίνει ο γιατρός, δεν γίνεται να 
είναι ο ΕΟΔΥ ο μόνος φορέας στη 
χώρα που θα έχει στη διάθεσή 
του τα στοιχεία και θα τα αναλύει.

«Η πανδημία δεν είναι ιδιο
κτησία κανενός, ούτε του ΕΟΔΥ» 
επανέλαβε ακόμη μία φορά στη 
«δημοκρατία» ο κ. Φαρσαλινός 
και απηύθυνε εκ νέου την από 
τον Απρίλιο έκκλησή του για δι
αφάνεια στον Εθνικό Οργανισμό 
Δημόσιας Υγείας, ώστε να εφο
διαστούν οι επιστήμονες με όλα 
τα στοιχεία που θα τους βοηθή
σουν να έχουν ολοκληρωμένη 
εικόνα για την πορεία του κορο- 
νοϊού και να εκπονήσουν σχέδιο 
για την καταπολέμηση της παν
δημίας.

Ο γιατρός - ερευνητής και επι
κεφαλής της ομάδας ερευνητών 
Coronavirus Greece Research 
Group Κωνσταντίνος Φαρσα- 
λινός
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο ΚΙΚΙΛΙΑΣ ΡΙΧΝΕΙ ΤΙΣ ΕΥΘΥΝΕΣ ΓΙΑ ΤΟ ΦΙΑΣΚΟ ΣΤΗΝ Β. ΕΛΛΑΔΑ ΣΤΟΝ ΠΡΟΕΔΡΟ ΤΟΥ ΕΟΔΥ

ΠΕΘΑΙΝΟΥΝ ΠΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ
ΣΦΑΖΟΝΤΑΙ ΣΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΑΓΡΙΑ ΚΟΝΤΡΑ ΑΝΑΜΕΣΑ ΣΤΟΝ ΝΙΚΟ ΧΑΡΔΑΛΙΑ ΚΑΙ ΤΟΝ ΣΩΤΗΡΗ ΤΣΙΟΔΡΑ, 
Ο ΟΠΟΙΟΣ ΕΧΕΙ ΑΠΟΣΤΑΣΙΟΠΟΙΗΘΕΙ ΚΑΙ ΑΠΟΦΕΥΓΕΙ ΤΙΣ ΔΗΜΟΣΙΕΣ ΕΜΦΑΝΙΣΕΙΣ

ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΟΙ με βαρύτατε$ noXuiKes αλλά και noiviKes ευθύνεε αναμένε
ται να βρεθούν κυβερνητικά στελέχη και παράγοντεΒ που εμπλέκονται στη δια
χείριση Tns εφιαλτική5 πανδημία5, σε περίπτωση κατά την οποία τεκμηριωθούν 
οι καταγγελίεΒ για λειτουργία παράλληλων συστημάτων καταγραφή5 κρουσμά
των και αλλοίωση των πραγματικών στοιχείων, που είχαν cos αποτέλεσμα να 
χαθεί ο έλεγχο5 στη Βόρεια Ελλάδα και να θρηνήσουμε εκατοντάδεΒ νεκρού$.
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Πεθαίνουν στα νοσοκομεία, σφάζονται στον κι
ΑΓΡΙΑ ΚΟΝΤΡΑ ΑΝΑΜΕΣΑ ΣΤΟΝ ΝΙΚΟ ΧΑΡΔΑΑΙΑ ΚΑΙ ΤΟΝ 

ΣΩΤΗΡΗ ΤΣΙΟΔΡΑ, Ο ΟΠΟΙΟΣ ΕΧΕΙ ΑΠΟΣΤΑΣΙΟΠΟΙΗΘΕΙ ΚΑΙ 
ΑΠΟΦΕΥΓΕΙ ΤΙΣ ΔΗΜΟΣΙΕΣ ΕΜΦΑΝΙΣΕΙΣ

ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΑΠΟ ΣΕΛ.1

Σ
τους κόλπους της κυβέρνησης έχει 
ξεσπάσει εμφύλιος, με τους αρμό
διους για τη διαχείριση της παν
δημίας να μεταθέτουν ο ένας στον άλλον 

τις ευθύνες για την επικίνδυνη ολιγωρία 
που επέδειξαν, που είχε σαν αποτέλεσμα 
να ξεφύγει η κατάσταση από κάθε έλεγχο.

Ο αρμόδιος υπουργός Βασίλης Κικί- 
λιας στην εναγώνια προσπάθειά του 
να δικαιολογήσει την μη έγκαιρη λήψη 
μέτρων στη Μακεδονία, αλλά και την κατά
σταση διάλυσης που επικρατεί στο ΕΣΥ, 
μεταθέτει τις ευθύνες στον πρόεδρο του 
ΕΟΔΥ Παναγιώτη Αρκουμανέα.

Συνεργάτες του υπουργού Υγείας 
κάνουν λόγο για ένα παράλληλο σύστη
μα που είχε δημιουργήσει ο ΕΟΔΥ για τη 
διερεύνηση των κρουσμάτων, το οποίο 
έδινε στρεβλή εικόνα. Στην πραγματικό
τητα κατηγορούν τον Παναγιώτη Αρκου
μανέα για χάλκευση των στοιχείων που 
αφορούσαν στα κρούσματα, με αποτέλε
σμα η εικόνα που είχε το Υπουργείο Υγείας 
για τους νομούς της Βόρειας Ελλάδας να 
μην ανταποκρίνετατ στην πραγματικότητα.

Όταν άρχισε να ξεφεύγει ο έλεγχος με 
την έκρηξη κρουσμάτων σε Θεσσαλονίκη, 
Στερεά, Δράμα, Ημαθία, Πιερία, Λάρισα 
και άλλες περιοχές, τότε οι αρμόδιοι του 
Υπουργείου Υγείας κατάλαβαν όη είχαν 
μαύρα μεσάνυχτα. Βέβαια οι ευθύνες των

1101.19310 
νέα κρούσματα 
- 98 θάνατοι το 
ιεϋεαταίο 24ωρο
Ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε χθες 1.193 νέα 
κρούσματα κορωνοϊού στη χώρα, εκ 
των οποίων 10 εντοπίστηκαν κατό
πιν ελέγχων στις πύλες εισόδου της 
χώρας. Ο συνολικός αριθμός των 
κρουσμάτων είναι 104.227, εκ των 
οποίων το 53.0% άνδρες. 4.879 
(4.7%) θεωρούνται σχεπζόμενα με 
ταξίδι από το εξωτερικό και 27.746 
(26.6%) είναι σχεπζόμενα με ήδη 
γνωστό κρούσμα. Συνολικά 603 
συμπολίτες μας νοσηλεύονται δια- 
σωλπνωμένοι. Η διάμεση ηλικία τους 
είναι 65 ετών. 162 (26.9%) είναι 
γυναίκες και οι υπόλοιποι άνδρες. Το 
76.0%, των διασωληνωμένων, έχει 
υποκείμενο νόσημα ή είναι ηλικιω
μένοι 70 ετών και άνω. 575 ασθενείς 
έχουν εξέλθει από ης ΜΕΘ. Επίσης, 
έχουμε 98 ακόμα καταγεγραμμένους 
θανάτους και 2.321 θανάτους συνο
λικά στη χώρα. 935 (40.3%) γυναί
κες και οι υπόλοιποι άνδρες. Η διά
μεση ηλικία των θανόντων συμπολι
τών μας ήταν τα 80 έτη και το 96.7% 
είχε κάποιο υποκείμενο νόσημα ή/ 
και ηλικία 70 ετών και άνω.

αρμοδίων είναι εγκληματικές και η δια
μάχη που έχει ξεσπάσει δεν πρόκειται 
να συγκαλύψει το γιγαντιαίο αυτό σκάν
δαλο που προκάλεσε η έκρηξη κρουσμά
των κορωνοϊού και οδήγησε στο θάνατο 
εκατοντάδες ανθρώπους.

Εμφύλιος έχει ξεσπάσει και ανάμεσα 
στον υφυπουργό Πολιτικής Προστασίας 
Νίκο Χαρδαλιά και τον καθηγητή Σωτή
ρη Τσιόδρα, ο οποίος το τελευταίο διάστη
μα έχει αποστασιοποιηθεί και έχει αραι
ώσει ης δημόσιες εμφανίσεις. Σύμφωνα 
με πληροφορίες, ο Σωτήρης Τσιόδρας 
κατηγορεί τον Νίκο Χαρδαλιά ότι διαχει
ρίζεται την πανδημία με επικοινωνιακούς 
όρους και δεν λαμβάνει υπόψιν τις προ
ειδοποιήσεις της Επιστημονικής Επιτρο
πής. Μετά την εξέλιξη αυτή, ο Νίκος Χαρ- 
δαλιάς έχει τεθεί σε καθεστώς πολιτικής 
καραντίνας και το Μαξίμου ενεργοποίη
σε τον Μιχάλη Χρυσοχοΐδη για την επι
βολή των μέτρων στη Θεσσαλονίκη, στη 
Πάτρα και σε άλλες πόλεις που σημειώ
νεται έκρηξη κρουσμάτων κορωνοϊού.

Πολλοί από τους επιστήμονες έχουν 
εξοργιστεί και με τους υπουργούς, οι οποί
οι βγαίνουν κάθε μέρα στα κανάλια καλλι
εργώντας προσδοκίες για άρση των περιο
ριστικών μέτρων, με αποτέλεσμα να χαλα
ρώνει ο κόσμος, να μην παίρνει τις απα
ραίτητες προφυλάξεις και να αυξάνονται 
θεαματικά τα κρούσματα. Ήδη το Μαξί
μου έχει εκδώσει αυστηρή οδηγία και γι’ 
αυτό πλέον οι υπουργοί αποφεύγουν να 
κάνουν προβλέψεις για το πότε θα τελειώ
σει το lockdown, παραπέμποντας στους 
επιστήμονες και τα δεδομένα που θα δημι- 
ουργηθούν. Σε κάθε περίπτωση, το μπά
χαλο που επικρατεί είναι απερίγραπτο, 
ενώ το Εθνικό Σύστημα Υγείας δεν μπο
ρεί να ανταποκριθεί στα αυξημένα κρού
σματα. Η κυβέρνηση δεν φαίνεται όπ έχει 
συγκεκριμένο σχέδιο ούτε για το εμβό- 
λτο. Οι αναφορές αρμοδίων, ότι θα γίνο
νται εκατό χιλιάδες εμβολιασμοί το μήνα, 
σημαίνετ όη δεν έχουν στηθεί οι κατάλλη
λες υποδομές. Γιατί αν αυτό είναι ο τελι
κός στόχος για τους εμβολιασμούς, τότε 
θα χρειαστεί ένας ολόκληρος χρόνος για 
να εμβολιαστεί το 10% του πληθυσμού.

Ανέτοιμη εμφανίζεται η κυβέρνηση 
και για τα σκευάσματα τα οποία παράγο- 
νται στην Αμερική, το κόστος των οποί
ων είναι πανάκριβο, αφού κάθε θεραπεία 
στοιχίζει 1.200 ευρώ. Μέσα στο γενικό 
μπάχαλο κάποιοι διακινούν σενάρια για 
το γρήγορο άνοιγμα στον τουρισμό. Προ
φανώς ή δεν αναλαμβάνονται τη σοβαρό
τητα της κατάστασης ή έχει χαθεί η μπά
λα, με ό,τι συνεπάγεται μια τέτοια εξέλιξη.

Φόβοι για νέα έξαρση αν ανοίξα 
η οικονομία
Ιδιαίτερα έντονα εξελίσσεται τα τελευταία 
εικοσιτετράωρα η συζήτηση για την άρση 
του lockdown, το οποίο, ενώ έληγε στις 
30 Νοεμβρίου, πήρε επισήμως παράτα
ση έως τις 7 Δεκεμβρίου. Μια παράταση, 
ωστόσο, για την οποία οι ειδικοί προβλέ

πουν ή... προκρίνουν 
να πάει μέχρι πς 14 ή 
ακόμα και ης 21 Δεκεμ
βρίου. Παρά τα σενάρια 
που τοποθετούσαν την επα
ναλειτουργία εσηατορίων και 
καφέ κοντά στις 20 Δεκεμβρίου, 
λίγες μέρες δηλαδή πριν από τα Χριστού
γεννα, η λύση αυτή δεν φαίνεται ν,μ προ
κρίνεται. Σύμφωνα με το MEGA, κερδί- 
ζει όλο και περισσότερο έδαφος το σενά
ριο να μην ανοίξει καθόλου η εστίαση ης 
ημέρες των εορτών. Όπως αναφέρουν 
οι ίδιες πηγές, αρκετοί εκπρόσωποι του 
κλάδου έχουν ήδη στείλει το μήνυμά τους 
προς την κυβέρνηση και τα συναρμόδια 
υπουργεία μην ανοίξουν καθόλου τα 
μαγαζιά την περίοδο των εορτών, να μην 
μπει δηλαδή ο κλάδος στο σενάριο του 
«ακορντεόν», γιαή ήδη η ζημιά που έχουν 
υποστεί είναι βαρύτατη. Σημειώνεται πως 
η εν λόγω απόφαση δεν αφορά τα μπαρ 
και τα νυχτερινά κέντρα που δεν αναμέ
νεται να ανοίξουν ούτως ή άλλως, αλλά 
καφέ και εστιατόρια.

Ο πρώτος που έκρουσε τον κώδωνα

του κινδύνου αναφορι
κά με πρόωρο άνοιγμα 
της οικονομίας ήταν ο 

καθηγητής λοιμωξιολογί- 
ας, Νίκος Σύψας. Εκφράζο

ντας την προσωπική του άπο
ψη, τάχθηκε υπέρ της παράτασης 

του lockdown μέχρι πς 21 Δεκεμβρίου, 
διευκρινίζοντας ότι την θεωρεί την πιο 
ιδανική ημερομηνία από τις 14. Όπως 
είπε, η λελογισμένη άρση του lockdown 
από πς 21 Δεκεμβρίου θα δώσει μεγαλύ
τερα περιθώρια στο σύστημα. «Να έχουμε 
15 ημέρες διακοπών, να έχουμε κάποια 
κανονικότητα» ανέφερε χαρακτηριστικά. 
Επιπλέον, υπογράμμισε πως αυτήν την 
στιγμή έχουμε μικρή πτώση του αριθ
μού των κρουσμάτων, αλλά υπογράμμι
σε: «Δεν διανοούμαι όη θα ανοίξουμε την 
κοινωνία έχοντας ης μονάδες καλυμμένες 
κατά 88%, στη Θεσσαλονίκη 100% και 
έχοντας αυτόν τον αριθμό των νεκρών». 
Προειδοποίησε, δε, ότι «δεν θα κάνου
με κανονικές γιορτές, μην έχουμε την 
ιδέα ότι θα έχουμε πλήθη καταναλωτών 
στα καταστήματα». Μάλιστα, κάλεσε τους

NiKOfkios KanpaBcAos
Στη συνέχεια για το θέμα τοποθετήθηκε c 
διευθυντής ΜΕΘ στο νοσοκομείο Παπα 
νικολάου, Νικόλαος Καπραβέλος. Όπαχ 
είπε, δεν πρέπει να ανοίξουμε και ειδι 
κά χωρίς περιοριστικά μέτρα, τονίζονται 
πως η κατάσταση στη Θεσσαλονίκη είνα 
τραγική, καθώς τα κρεβάηα της ενταπκήι 
είναι όλα γεμάτα. «Βιώνουμε μια τραγικέ 
κατάσταση. Δεν έχουμε κρεβάτια εντατι 
κής.Έχουμε φτιάξει έναν άλλο χώρο, σ< 
βάρος άλλων ειδικοτήτων για να αντιμε 
τωπίσουμε αυτό το κύμα, το οποίο μαι

πολίτες να δείξουν ιδιαίτερη προσοχή 
σημειώνοντας ότι στην παρούσα φάστ 
εστία διασποράς είναι τα σπίτια. «Χρι 
στούγεννα μόνοι μας. Καμία οικογένεια 
κανένας γύρω μας» ανέφερε. Σύμφωνο 
με τον κ. Σύψα, αν η σταδιακή άρση τοι 
lockdown ξεκινήσει στις 14 Δεκεμβρί 
ου, τότε θα υπάρξει άνοιγμα των σχολεί 
ων. Αν όμως η άρση ξεκινήσει στις 21 
Δεκεμβρίου, το άνοιγμα των σχολείωτ 
δεν θα έχει νόημα και η αρχή θα γίνει μί 
το λιανεμπόριο.
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1  ΠΕΘΑΙΝΟΥΝ ΠΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΣΦΑΖΟΝΤΑΙ ΣΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

βέρνηση

ξέφυγε» είπε. Ο κ. Καπραβέλος ανέφερε 
ότι ίο δεύτερο κύμα ξεκινάει τον Οκτώ
βριο και τελειώνει τον Μάρτιο. «Δεν πρέ
πει να ανοίξουμε. Η διασπορά είναι πλέ
ον στη διπλανή μας πόρτα. Αυτός που 
θα ανοίξει, αν θα ανοίξει, θα πρέπει να 
γνωρίζει ότι ανοίγει με κίνδυνο της ζωής 
του». «Αυτή τη στιγμή δεν πρέπει να γίνε
ται καμία κουβέντα για άνοιγμα. Από μένα 
και τη μαρτυρική Θεσσαλονίκη δεν θα 
ακούσετε ποτέ για άνοιγμα, θα σας λέμε 
περιοριστικά μέτρα» τόνισε ο διευθυντής 
ΜΕΘ του ΓΊαπαντκολάου και συνέχισε σε 
δραματικό τόνο: «Την πατήσαμε. Αν δεν 
ληφθούν μέτρα, θα είναι εθνική τραγω
δία. Στις 25 Νοεμβρίου η Θεσσαλονίκη 
κατέγραψε πρωπά με μεγαλύτερο αριθμό 
θανάτων ανά ένα εκατ. πληθυσμό σε όλη 
την Ευρώπη» είπε χαρακτηριστικά. «Αν 
ανοίξουμε χωρίς μέτρα, το τρίτο κύμα θα 
είναι φοβερό. Ο ιός έχει φοβερή μεταδο
τικότητα. Το εμβόλιο είναι η ελπίδα της 
κοινωνίας» προσέθεσε.

Ματίνα Παγώνη
Από την πλευρά της, η πρόεδρος του 
ΕΙΝΑΠ, Ματίνα Παγώνη, εξήγησε πως 
οι επιστήμονες φοβούνται μια καινούργια 
έξαρση, «αν μειωθούν τα μέτρα και δεν 
προσέξουμε». Παράλληλα, κάλεσε τους 
πολίτες, μόλις ξεκινήσει η σταδιακή μεί
ωση των μέτρων, να είναι πολύ προσε
κτικοί. «Βεβαίως θα βγούμε να πάμε στα 
μαγαζιά, αλλά με μέτρα και αποστάσεις. 
Ο κόσμος θέλει να αλλάξει παραστάσεις. 
Αν αυτά γίνουν με τα μέτρα που έχουμε 
προτείνει, πιστεύω ότι τα πράγματα θα 
πάνε καλά» είπε. Στο ίδιο μήκος κύμα
τος κινήθηκαν και οι δηλώσεις του καθη
γητή Παθολογίας, Χαράλαμπου Γώγου, 
ο οποίος ωστόσο έκανε λόγο για μικρή 
άρση των μέτρων στο διάστημα 14 με 21 
Δεκεμβρίου. «Μικρή άρση μέτρων και 
μεγάλη προσοχή. Χριστούγεννα μεταξύ 
μας» είπε χαρακτηριστικά.
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1  Η συντονιστική φωτογραφία νοσηλευτριών του
«Μαματσειου»

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 259.66 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

TD ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥΣ ΔΙΝΒ ΕΛΠΙΔΑ
Η συντονιστική φωτογραφία νοσηϋευτριών του «Μαμύτσειου»
ΣΥΓΚΛΟΝΙΖΟΥΝ οι νοσηλεύτριεβ στο Μαμάτσειο Νοσοκομείο ms Κοζάνηβ που 
δίνουν καθημερινά μάχη με τον κορωνοϊό. Πριν ξεκινήσουν τη βάρδιά rous. 
έβγαλαν μία φωτογραφία που αναρτήθηκε στο Faoebook κι έκτστε κάνει το γύρο 
του διαδικτύου συγκεντρώνονταε πλήθοε μηνυμάτων στήριξηε και συμπαρά
στασή στον αγώνα που δίνουν για να κερδίσει η ζωή. Την (δια ώρα. άρχισε η 
μεταφορά ασθενών θετικών στον SARS- COV 2 από δημόσια νοσοκομεία ms 
Θεσσαλονίκη στο Κέντρο Αποκστόστασηβ «Αρωγή», το οποίο έχει διατεθεί γι' 
αυτό τον σκοπό από τον όμιλο Euromedica κατόπιν συμφωνίαβ με το υπουργείο 
Υγείαβ. Σύμφωνα με πληροφορίεβ τιβ επόμενεε ημέρεε θα μεταφερθούν στα
διακά από δημόσια νοσοκομεία, βάσει σχεδιασμού. στο Κέντρο Αποκατάστα- 
ons «Αρωγή» περισσότεροι από 150 ασθενείβ με COVID για απλή νοσηλεία. 
Να σημειωθεί ότι δεν έχει γίνει ακόμη μεταφορά ασθενών με COVID για νοση
λεία στην ιδιωτική Κλινική Σαραφιανού η οποία έχει επιταχθεί από το υπουρ
γείο Υγείαβ γΓ αυτό τον σκοπό.

ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥΙ ΑΙΝΕΙ ΕΛΠΙΔΑ
Η ΣΥΓΚΛΟΝΙΣΤΙΚΗ ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΑ ΝΟΣΗΛΕΥΤΡΙΩΝ 
ΤΟΥ «ΜΑΜΑΠΕΙΟΥ» ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ
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1  Στην Ελλάδα τα πρώτα ψυγεία για το εμβόλιο της
Pfizer

Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 236.46 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΟΥ ΘΛ ΣΤΗΘΟΥΝ ΚΑΙ ΠΩΣ ΘΑ ΓΙΝΟΥΝ ΟΙ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΙ

Στην Ελλάδα τα πρώτα ψυγεία για το
ΑΘΗΝΑ, 29.

Σ
την Ελλάδα βρίσκονται τα πρώτα επτά ειδικά 
ψυγεία, στα οποία θα γίνεται η αποθήκευση των 
εμβολίων κατά του κορωνοϊού που ανέπτυξαν 
οι Pfizer/BioNtech.

Μάλιστα, τον επόμενο μήνα αναμένονται ακόμη επτά. 
Τα εμβόλια διατηρούνται σε ειδικά διαμορφωμένους 
ψυκτικούς θαλάμους, με θερμοκρασίες στους -80 
βαθμούς Κελσίου. Κάθε ψυγείο χωρά έως και 100.000 
εμβόλια. Σύμφωνα μετο OPEN, τα τέσσερα από τα επτά 
ψυγεία ήρθαν με φορτηγά τις προηγούμενες ημέρες. 
Η Ελλάδα είναι μία από τις πρώτες χώρες που προμη
θεύτηκαν τους ειδικούς ψυκτικούς θαλάμους. 
Κάποιοι απ' αυτούς θα παραμείνουν στις κεντρικές 
αποθήκες, ενώ τα υπόλοιπα ψυγεία θα μεταφερθούν 
σε πέντε με έξι κεντρικά σημεία, σύμφωνα με τον σχε
δίασμά του υπουργείου Υγείας και του ΕΟΔΥ.

Σημειώνεται πως σύμφωνα μετιςτελευταίες πληροφο
ρίες, που μεταδίδει το MEGA, γύρω στα Χριστούγεννα 
αναμένεται να έχουμε τις πρώτες 200.000 δόσεις του 
εμβολίου.
Στην ουσία πρόκειται να εμβολιαστούν αρχικά 100.000 
άνθρωποι (100.000 επί δύο δόσεις), όλοι θα ανήκουν 
στο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό της χώρας μας. 
Μάλιστα, όπως αποκαλύπτει το MEGA, μόνο για τους 
υγειονομικούς η παρτίδα δεν θα σπάσει. Και οι δύο 
δόσεις θα πάνε σε εκείνους.
Σύντομα, περίπου 1 με 1 μίση μήνα μετά, θα ακολου
θήσουν και οι επόμενες παρτίδες.
Εκεί πλέον θα ακολουθηθεί η διαδικασία που έχει γίνει 
γνωστή. Δηλαδή με βάση σειρά προτεραιότητας, πρώτα 
οι ευπαθείς ομάδες και στη συνέχεια οι υπόλοιποι πο
λίτες, θα πηγαίνουν στα ειδικά κέντρα εμβολιασμού για 
να κάνουν την πρώτη παρτίδα του εμβολίου. 
Σύμφωνα με τις πληροφορίες, ο στόχος είναι μέχρι το

εμβόλιο της Pfizer
Πάσχα να έχει εμβολιαστεί μέχρι και το 50% του πλη
θυσμού της Ελλάδας!
Κύμα αισιοδοξίας προκάλεσε η ανακοίνωση σχετικά 
με τα εμβόλια κατά του κορωνοϊού, από την ανακοί
νωση της Moderna πως το εμβόλιο που αναπτύσσει 
έχει αποτελεσματικότητα έως και 94,5%.
Το χαρμόσυνο νέο ακολουθεί την είδηση της προηγού
μενης εβδομάδας, σχετικά με το εμβόλιο της Pfizer, που 
με τη σειρά του παρουσίασε 95% επιτυχία σύμφωνα με 
την τελική ανάλυση.
Η τεχνολογία του εμβολίου της Moderna βασίζεται στην 
έγχυση γενετικού κώδικα του κοροναϊού στο ανθρώ
πινο σώμα.Έτσι, ξεκινάει μια διαδικασία παραγωγής 
πρωτεϊνών του ιού από τον οργανισμό, όχι όμως του 
ίδιου του ιού.
Η ύπαρξη των πρωτεϊνών στο σύστημά μας θα το «εκ
παιδεύσει» να αναγνωρίζει και να μάχεται τον ιό, σε 
περίπτωση μόλυνσή του από αυτόν.
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1  Η κυβέρνηση αδιαφορεί για τον τομέα της Υγείας
Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

Επιφάνεια: 293.3 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟΝΙΣΕ Η ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ

Η κυβέρνηση αδιαφορεί 
για τον τομέα της Υγείας

Σ
ε δήλωσή της για την κατάσταση στο χώρο 
της Υγείας, η βουλευτής Μαγνησίας του 
ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία κ. Κατερίνας 
Παπανάτσιου, αναφέρει:

«0 σχεδιασμός της κυβέρνησης για την αντιμε
τώπιση της δεύτερης φάσης της πανδημίας δεν 
εμφανίστηκε ποτέ. Γιατί δεν υπήρξε.
Τα νοσοκομεία στη Θεσσαλία και στη Μακεδονία 
τείνουν να γίνουν νοσοκομεία μίας νόσου. Την ίδια 
ώρα, ακούμε συνεχώς για οικονομική ενίσχυση, 
γιατρούς, νοσηλευτές λοιπό προσωπικό που έρ
χονται, αλλά οι πολίτες και το προσωπικό των νο
σοκομείου δεν έχουν δει παρά ελάχιστα.
Μέχρι την έναρξη της πανδημίας η ΝΔ δεν είχε 
προσθέσει ούτε μία ΜΕΘ. Δεν προχώρησε κανέναν 
διαγωνισμό, από αυτούς που αφήσαμε έτοιμους, 
για την πρόσληψη γιατρών και λοιπού Μετά από 
μεγάλες πιέσεις και αφού ξεπεράστηκε κάθε όριο 
στις αντοχές του Δημόσιου συστήματος υγείας, η 
κυβέρνηση αποφάσισε να «επιτάξει» μία κλινική 
στην Θεσσαλονίκη. Τώρα ανακοίνωσε, διατίμηση 
στα τεστ κορωνόίού αφού πρώτα χάρισε τρομερά 
κέρδη 8 μήνες στον ιδιωτικό τομέα και ενώ συ
νεχίζει να μην χορηγεί μέσω συνταγογράφησης 
δωρεάν το τεστ αφήνοντας έτσι ανεξέλεγκτη τη 
Πανδημία να εξαπλώνεται μέσα σε οικογενειακά 
και εργασιακά περιβάλλοντα.
Οκτώ μήνες μετά, τι έχουμε;
Μία Κυβέρνηση αμήχανη να καταλάβει τα προβλή
ματα που η ίδια δημιούργησε και να δώσεις λύσεις 
ή ακόμα χειρότερα, μια Κυβέρνηση που αδιαφορεί 
για το τομέα της Υγείας και πιστεύει ότι το επό
μενο διάστημα με την έλευση και του εμβολίου 
δεν θα χρειάζεται να επιβαρυνθεί με «αχρείαστο» 
προσωπικό.Ίσως η μείωση του προϋπολογισμού 
στην Υγεία για το 2021 κατά 600 εκατομμύρια ευρώ 
και η προτελευταία θέση δαπανών για την υγεία 
στην ΕΕ, σύμφωνα με τα στοιχεία του ΟΟΣΑ, να 
αποτυπώνει την πορεία που θέλει να χαράξει ο κ. 
Μητσοτάκης.

Για το Νοσοκομείο του νομού μας, είχαμε τονίσει 
από την έγκριση του προϋπολογισμού του 2020, 
ότι η κυβέρνηση δεν επιθυμεί να δώσει συνέχεια 
στην δυναμική που υπήρχε.
Η εγκατάσταση μαγνητικού τομογράφου για πρώ
τη φορά, η δημιουργία κέντρου βηματοδότη για 
όλη τη Θεσσαλία, το ψηφιακό χειρουργείο και άλ
λες αναβαθμίσεις που έγιναν τα προηγούμενα 4 
χρόνια, χρειάζονταν και την ανάλογη οικονομική 
στήριξη που δεν ήρθε ποτέ.
Αντίθετα, ήρθε η συνεχής υποβάθμιση, οι ελάχι
στες νέες ΜΕΘ, η ελάχιστη στήριξη με προσλήψεις 
ιατρικού προσωπικού μετά την έναρξη της παν
δημίας, κάτι που επιβεβαιώνει και η επιστημονική 
κοινότητα. Μάλιστα, σύμφωνα με το Μητρώο Αν
θρώπινου Δυναμικού, εν μέσω πανδημίας υπηρε
τούν στο ΕΣΥ 6.000 λιγότεροι άνθρωποι σε σχέση 
με πέρυσι. Ούτε τους εθελοντές δεν μπορεί να αξι- 
οποίησειτο ΕΣΥ γιατί το «επιτελικό κράτος» του κ. 
Μητσοτάκη δεν έχει προβλέψει σχετικό πλαίσιο.
Η κατάσταση είναι δύσκολη και ειδικά στη πόλη 
μας ιατροί, νοσηλευτές και λοιπό προσωπικό δί
νουν άνιση μάχη.
θα είμαστε εκεί να εμποδίσουμε τα μελλοντικά νε
οφιλελεύθερα σχέδια της κυβέρνησης, αλλά αυτή 
την στιγμή η πανδημία απαιτεί, μέτρα για την ενί
σχυση των δημόσιων νοσοκομείων με προσωπικό, 
μέτρα που έπρεπε να έχουν ήδη παρθεί για το καλό 
του κοινωνικού συνόλου, 
προσωπικού. Απαξίωσε πλήρως την πρωτοβάθμια 
περίθαλψη και σταμάτησε την μεταρρύθμιση των 
Το.ΜΥ. που χρηματοδοτείται από το ΕΣΠΑ. Κάτι που 
επιβεβαιώνεται και επιστημονικά.
Η μόνη απάντηση που ακούγαμε από την Κυβέρ
νηση στο δημόσιο λόγο και σε ερωτήσεις στην 
Βουλή για τα προβλήματα που παραθέταμε ήταν 
η Σύμπραξη Δημοσίου- Ιδιωτικού Τομέα (ΣΔΙΤ). 
«Ευτυχώς», που ο κορωνοϊόςδεν ήρθε ένα εξά
μηνο αργότερα, γιατί τότε δεν ξέρουμε σε ποια 
κατάσταση θα ήταν τα νοσοκομεία μας».
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1  ΚΑΤΑΡΡΕΟΥΝ ΓΙΑΤΡΟΙ ΚΑΙ Ε.Σ.Υ. ΣΤΑ ΒΑΛΚΑΝΙΑ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

Επιφάνεια: 504.53 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σ
τα Βαλκάνια εύθραυστες υγειο
νομικές υπηρεσίες βρίσκονται 
στο χείλος του γκρεμού με την 
κατακόρυφη άνοδο των κρουσμάτων 

του κορωνοϊού, μια κατάσταση που 
φέρνει σε μερικούς στον νου το χάος 
των πολέμων στα χρόνια του 1990.

Ο εφιάλτης όλων, η υγειονομική 
κατάρρευση, αρχίζει να γίνεται πραγ
ματικότητα σε μια φτωχή περιοχή, η 
οποία είχε αρχικά συγκροτήσει την 
πανδημία υιοθετώντας εκτεταμένα υπο
χρεωτικά μέτρα.

Το δεύτερο κύμα είναι πολύ πιο 
ισχυρό απ' αυτό της άνοιξης, αποκα
λύπτοντας τις ελλείψεις υγειονομικών 
συστημάτων που πάσχουν από έλλειψη 
πόρων, γιατρών ή νοσηλευτών, οι οποί
οι έχουν φύγει για τη δυτική Ευρώπη.

Από την αρχή της κρίσης, τον Μάρ
τιο, στα δυτικά Βαλκάνια έχουν κατα
γράφει σχεδόν 10.000 νεκροί, σχεδόν 
οι μισοί από τους οποίους στη διάρκεια 
του τελευταίου μήνα.

Η Βοσνία, η Βόρεια Μακεδονία 
ή το Μαυροβούνιο περιλαμβάνονται 
στις πρώτες δέκα χώρες της Ευρώπης 
όσον αφορά την αναλογία της θνητό
τητας προς τον αριθμό των κατοίκων, 
σύμφωνα με καταμέτρηση του Γαλλι
κού Πρακτορείου.

Όμως οι κυβερνήσεις, πιεσμένες 
πολύ από τους οικονομικούς κατανα
γκασμούς, δεν επέβαλαν και πάλι δρα
στικά μέτρα, προτιμώντας να θέσουν 
σε εφαρμογή περιορισμούς στα ωρά
ρια λειτουργίας των εστιατορίων και 
των μπαρ.

Σήμερα ο αριθμός των γιατρών 
έχει μειωθεί ακόμη περισσότερο εξαι- 
τίας των μολύνσεων.

Στη Σερβία, συνολικά 2.000 για
τροί χρειάστηκε να αυτοαπομονωθούν, 
την ώρα που τα νοσοκομεία κατακλύ
ζονται από ασθενείς.

Το Βελιγράδι δεν έχει πλέον δια
θέσιμες νοσοκομειακές κλίνες και οι 
αρχές προσπαθούν υπό πίεση να δημι
ουργήσουν δύο καινούρια νοσηλευτι
κά ιδρύματα.

Το Κόσοβο, όπου η έλλειψη για
τρών υποχρέωνε ήδη πριν από την κρί

ση τους κατοίκους να πηγαίνουν στις 
γειτονικές χώρρες, εξετάζει το ενδεχό
μενο να μετατρέψει παλιά ξενοδοχεία 
σε πρόχειρα νοσοκομεία.

Στη γειτονική Αλβανία, τουλάχι
στον 300 εύποροι ασθενείς αναχώρη
σαν με ιατρικές πτήσεις για το εξωτερι
κό, κυρίως για την Τουρκία. Το κόστος 
καθενός απ' αυτά τα ταξίδια για λόγους 
νοσηλείας ανέρχεται σε δεκάδες χιλιά
δες ευρώ.

Η κυβέρνηση των Σκοπιών επιτάσ
σει από την πλευρά της ιδιωτικά νοσο
κομεία, καθώς τα δημόσια νοσηλευτι
κά ιδρύματα είναι υπερπλήρη.

Οι κροάτες γιατροί έχουν προει
δοποιήσει κι αυτοί για ελλείψεις προ
σωπικού και εξοπλισμού, με επιστολή 
τους, την οποία υπογράφουν έξι επαγ
γελματικές οργανώσεις. Περισσότεροι 
από 2.100 ασθενείς νοσηλεύονται και 
το σύστημα «θα καταρρεύσει», αν ο αριθ

μός αυτός φθάσει τις 3.000, προειδο- 
ποιούν.Οι αρχές της περιοχής κινού
νται ανάμεσα στην υγειονομική κατε- 
πείγουσα ανάγκη και την ανάγκη να 
προστατευθούν εύθραυστες οικονομίες.

Στη Βοσνία, σχεδόν τα πάντα παρα
μένουν ανοικτά, εμπορικά καταστήμα
τα, κινηματογράφοι, αίθουσες γυμνα
στηρίων, καθώς η χώρα δεν μπορεί να 
χρηματοδοτήσει μέτρα αρωγής προς ης 
επιχειρήσεις ή τους εργαζομένους τους.

Ούιε αρκετοί γιατροί, ούτε αρκετές 
κΒήτες υπάρχουν ενώ οι κυβερνήσεις, 

πιεσμένες ποϋύ οπό τους οικονομικούς 
καταναγκασμούς, δεν επέβοΒαν και πάΒι 
δραστικά μέτρα με ότι αυτά συνεπάγεται
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1  Πλαφόν στα τεστ, αφού οι ιδιώτες αισχροκέρδησαν
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

Επιφάνεια: 993.7 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η κυβέρνηση αποφάσισε 
επιτέλους να βάλει 
ανώτατη τιμή στις 
διαγνωστικές εξετάσεις 
για τον κορονοϊό, αφού 
προηγουμένως επέτρεψε 
στους κλινικάρχες να 
κερδοσκοπήσουν σε 
βάρος των ασθενών επί 
εννέα ολόκληρους μήνες

► Tns ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ

ννιά μήνες μετά το πρώτο 
κρούσμα στη χώρα μας η κυ
βέρνηση ανακοινώνει ότι θα 
βάλει πλαφόν στη τιμή των 
διαγνωστικών τεστ! Αντί να 
εντάξει τον έλεγχο των αν
θρώπων για Covid στη συ- 
νταγογράφηση και την απο
ζημίωσή του από τον ΕΟΠΥΥ 
(την άλλη τσέπη των πολιτών) 
έπειτα από διαπραγμάτευση 
του υπερ-ταμείου. Και αφού 
όλο αυτόν τον καιρό οι μεγα- 
λοεπιχειρηματίες της Υγείας 
έχουν αφεθεί ανενόχλητοι να 
αισχροκερδούν σε βάρος των 
ανθρώπων χρεώνοντάς τους 
για κάθε τεστ 100-300 € (!) και 
εισπράττοντας ζεστό χρήμα.

Χαρακτηριστικό της κερ
δοσκοπίας των ιδιωτών, το 
παράδειγμα καρκινοπαθούς 
που την περασμένη εβδομάδα, 
ενώ η Θεσσαλονίκη βρισκόταν 
στο «κόκκινο», αναγκάστηκε 
να καταφύγει σε μεγάλη ιδιω
τική κλινική για να συνεχίσει 
την απαραίτητη για την υγεία 
της χημειοθεραπεία. Η κλινι
κή τη χρέωσε 140 ευρώ για 
το τεστ ως προϋπόθεση για 
να τη δεχτεί! Οι καταγγελίες 
των ασθενών πολλές, από την 
αρχή της πανδημίας, τονίζουν 
σε πρόσφατη επιστολή τους 
ογκολόγοι και επανέρχονται 
για πολλοστή φορά στο ζήτη
μα της αποζημίωσης του τεστ 
από τον ΕΟΠΥΥ.

Στη σημερινή συγκυρία, 
όπου το δημόσιο σύστημα 
Υγείας είναι αναγκασμένο να 
σηκώσει το βαρύτατο φορ
τίο της περίθαλψης ασθενών 
με Covid-19, ο αριθμός των 
ογκολογικών ασθενών που 
αναγκαστικά θα προσφεύ
γουν στις ιδιωτικές κλινικές 
για θεραπεία θα αυξηθεί, ανα
φέρει η Ελληνική Αντικαρκι- 
νική Εταιρεία και απευθύνει 
έκκληση προς τον ΕΟΠΥΥ να 
αναλάβει αυτός το κόστος των 
τεστ, ύστερα από ταχεία δια
πραγμάτευση με τους ιδιωτι
κούς φορείς ή, αν αυτό δεν κα

ΟΥΜΕ

Πλαφόν σια τεστ, 
αφού οι ιδιώτες 
αισχροκέρδησαν
ταστεί εφικτό, να δοθεί εντολή 
εκτέλεσής του με αποζημίωση 
που θα καθορίσει μόνος του ο 
δημόσιος ασφαλιστικός οργα
νισμός.

Συνταγογράφηση
Η «Εφ.Συν» έχει επιμείνει 

στο θέμα από την πρώτη στιγ
μή. Σε ερώτηση, στις 16 Απρι
λίου, για το πότε θα ξεκινήσει 
η συνταγογράφηση και η απο
ζημίωση από τον ΕΟΠΥΥ του 
τεστ με μηδενική συμμετοχή 
των ασφαλισμένων, διότι στον 
ιδιωτικό τομέα ακόμα το πλη
ρώνουν αδρά, ο υφυπουργός 
Υγείας είχε αποφύγει να απα
ντήσει. «Δεν υπάρχει κανένα 
κόστος για οποιονδήποτε συ
μπολίτη μας κάνει το τεστ σε 
δημόσια δομή και είναι εκατο
ντάδες οι δημόσιες δομές στη 
χώρα, Κέντρα Υγείας, νοσοκο
μεία, που μπορεί να διεξαχθεί 
αυτό το τεστ και, βεβαίως, χω
ρίς κόστος για τους συμπολίτες 
μας».

Ακολούθησαν οι καταγ
γελίες των ασθενών και των 
γιατρών τους, τέθηκε ξανά το

ερώτημα στην καθιερωμένη 
ενημέρωση. «Εφόσον χρεια
στεί θα γίνουν οι απαραίτητες 
προσαρμογές ώστε σαφώς να 
μην υπάρχει επιβάρυνση για 
το τεστ για τους πολίτες που 
προσέρχονται στον ιδιωτικό 
τομέα», απάντησε ο Β. Κοντο- 
ζαμάνης στις 5 Μαΐου. Βέβαια, 
είχε προηγηθεί ο εκπρόσωπος 
του υπουργείου Υγείας Σωτή
ρης Τσιόδρας, ο οποίος ναι 
μεν είπε ότι δεν επιθυμεί να 
απαντήσει, αλλά τοποθετήθη
κε: «Μη με ρωτάτε εμένα για 
χρήματα, αν είναι δυνατόν να 
τοποθετηθώ υπέρ μιας τέτοιας 
στρατηγικής, που ζητάει από 
ανθρώπους να πληρώσουν 
χρήματα για τα τεστ για τον ιό. 
Δεν θέλω να πω κάτι, θα γίνω 
κακός».

Τίποτα όμως. Πέρασε το 
καλοκαίρι, ο κόσμος υποχρε
ώθηκε να κάνει τεστ γυρνώ- 
ντας από τις διακοπές του 
προκειμένου να επιστρέψει 
στην εργασία του. Ο πρόεδρος 
του Εμπορικού και Βιομηχα
νικού Επιμελητηρίου Αθηνών 
(ΕΒΕΑ) Κωνσταντίνος Μίχα-

λος ζήτησε τα τεστ να διενερ- 
γούνται χωρίς καμία επιβά
ρυνση των ασφαλισμένων: «Το 
κόστος διενέργειας του τεστ 
για τον εντοπισμό κρουσμά
των κορονοϊού είναι υψηλό 
και δεν είναι λογικό να το κα
λύπτουν είτε οι ίδιοι οι ασφαλι
σμένοι είτε οι εργοδότες τους, 
που συνήθως αναλαμβάνουν 
το κόστος, προκειμένου να δι
ασφαλίζουν τη δημόσια υγεία 
στους χώρους εργασίας». Αλλά 
μηδέν εις το πηλίκον. Ξεκίνη
σαν τα σχολεία, με τα πρώτα 
κρύα ήρθαν τα κρυολογήμα
τα και τα παιδιά χρειάζονταν 
αρνητικό τεστ Covid-19 για 
να επιστρέψουν στα σχολεία 
τους. Οι γονείς ζητούσαν κά
λυψη. Τίποτα πάλι.

«Σειρά μέτρων»
Την περασμένη Παρασκευή 

κι ενώ η πανδημία εξαπλώ
νεται ευρέως, διά στόματος 
γ.γ. Εμπορίου και Προστασί
ας Καταναλωτή, Παναγιώτη 
Σταμπουλίδη, στη διάρκεια 
της καθιερωμένης ενημέρω
σης από το υπουργείο Υγείας,

ανακοινώθηκε «σειρά μέτρων 
για την πάταξη των μέτρων αι
σχροκέρδειας και ασύμμετρων 
ανατιμήσεων».

Σύμφωνα με τον κ. Στα
μπουλίδη, ο υπουργός Ανά
πτυξης και Επενδύσεων θα 
καταθέσει μέσα στις επόμενες 
ημέρες, μέσω τροπολογίας, νο
μοθετική διάταξη για τη θέσπι
ση ανώτατων τιμών χρέωσης 
του μοριακού ελέγχου και των 
rapid tests, καθώς και ανώ
τατες τελικές τιμές σε αγαθά 
και υπηρεσίες, αναγκαίες για 
τη διασφάλιση της δημόσιας 
Υγείας και των οικονομικών 
συμφερόντων των πολιτών. 
Παράλληλα, όπως ανέφερε ο 
γ.γ. Εμπορίου, μετά τη νομο
θετική διάταξη με Υπουργική 
Απόφαση θα καθορίζονται οι 
τελικές τιμές χρέωσης για τη 
διεξαγωγή εξετάσεων ανίχνευ
σης του κορονοιού SARS-Cov2 
σε κάθε ιδιώτη πάροχο της συ
γκεκριμένης υπηρεσίας.

Ειδικότερα προβλέπονται 
τα εξής:
• Ανώτατη τιμή χρέωσης για 
μοριακά τεστ Covid 19 (RT- 
TCR):40 ευρώ
• Ανώτατη τιμή χρέωσης 
rapid test (ανίχνευση αντιγό
νου) SARS-Cov2:10 ευρώ

«Μέλημά μας», τόνισε ο 
ίδιος «ήταν και παραμένει η 
κοινωνική συνοχή και η ομα
λή λειτουργία της αγοράς, που 
όμως τώρα βρίσκεται σε ανα
στολή. Γνωρίζοντας ότι για 
λόγους πρόληψης γίνεται τεστ 
ανίχνευσης του κορονοϊού, 
προχωράμε στον ορισμό ανώ
τατης τιμής χρέωσης, με σχετι
κή τροπολογία». Μάλιστα.
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1  Μέτρα τώρα στην Υγεία πριν να είναι πολύ αργά . .
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

Επιφάνεια: 956.61 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μέτρα τώρα στην Υγεία 
πριν να είναι πολύ αργά...
■ Οι προσλήψειςεπικουρικών που έγιναν κατά την πανδημία δενεπαρκούνγια να καλύψουν 
τις ελλείψεις ούτε καν προσωρινά

Μ
ε σψοδρότηταεξαπλώνεται η παν
δημία και στη χώρα μας με χιλιά
δες κρούσματα, εκατοντάδες δι- 
ασωληνωμένους και δεκάδες νε
κρούς ημερησίως. Η κυβέρνηση επικαλεί
ται σχεδόν αποκλειστικά την ατομική ευθύ

νη ωςαιτίανιατηναύξησητωνκρουσμάτων, 
ενκαλώντας τους νέους και τους εργαζόμε
νους για χαλάρωση στην τήρηση των μέ
τρων. Η εκτόξευση όμως του αριθμού των 
κρουσμάτων στην Κρήτη από τις αρχές Αυ- 
γούστου (μόλις 24 κρούσματα από Μάρτιο 
μέχριΙούλιο, 199 κρούσματα τον Αύγουστο) 
αποδεικνύειτηνευθύνητηςκυβέρνησηςγια 
τη χαλάρωση των υγειονομ ικών π ρωτοκόλ- 
λων κατά το άνοιγμα του τουρισμού, ώστε 
να εξυπηρετηθούν τα συμφέροντα των με
γάλων τουριστικών και αεροπορικών ομί
λων και των εφοπλιστών.
~ Ευθύνες έχει η κυ-

βέρνηση και για τα 
Ρανιας ελλιπή μέτρα προ-
Μπετση"______ στασίας σε χώρους

δουλειάς, για το
άνοιγμα των σχολείων με τμήματα 25 μα
θητών και ελλείψεις σε εκπαιδευτικούς 
και καθαρίστριες, για τον συνωστισμό στα 
ΜΜΜ, με αποτέλεσμα να μετράμε πλέον 
συνολικά 1.542 κρούσματα στην Κρήτη. 
Ευθύνη έχει η κυβέρνηση και για την "πίε
ση" που δέχεται τώρα το δημόσιο Σύστη
μα Υγείας, αφού δεν αξιοποιήθηκαν οι εν
νέα μήνες της πανδημίας για την ενίσχυσή 
του, ενώ για το δεύτερο κύμα προειδοποι
ούσαν επιστήμονες εδώ και καιρό. 
Τεράστιες είναι οι ελλείψεις προσωπι

κού στα δημόσια νοσοκομεία, με διαχρο
νικές ευθύνες όλων των κυβερνήσεων, με 
αποτέλεσμα την αύξηση της εντατικοποίη
σης της δουλειάς. Π.χ. οι κενές θέσεις για
τρών στο ΠΑΓΝΗ ξεπερνούν τις 60, στο 
Γ.Ν. Ρεθύμνου τις 30, στο Γ.Ν. Αγίου Νικο
λάου (ΓΝΑΝ) τις 17, στο Γ.Ν. Χανίων του
λάχιστον το 30% των θέσεων είναι κενές, 
με σοβαρές ελλείψεις σε ειδικότητες "1 ης 
γραμμής", π.χ. παθολόγους και αναισθησι- 
ολόγους. Οι προκηρύξεις μόνιμων θέσε
ων γιατρών του τελευταίου έτους (για τις 
οποίες οι κρίσεις δεν έχουν ολοκληρωθεί) 
θα καλύψουν λιγότερο από το 25% των 
κενών πανελλαδικά.
Οι προσλήψεις επικουρικών που έγιναν 

κατά την πανδημία δεν επαρκούν για να 
καλύψουν τις ελλείψεις ούτε καν προσω
ρινά, π.χ. στο ΓΝΑΝ η μόνη πρόσληψη για
τρού ήταν ενός επικουρικού οφθαλμία
τρου, καμία πρόσληψη παθολόγου δεν 
έγινε στο ΠΑΓΝΗ, στο Γ.Ν. Ρεθύμνου προ- 
σλήφθηκε μόνο ένας επικουρικός παθο
λόγος (ενώ υπηρετούν μόνο δύο μόνιμοι 
παθολόγοι). Αντί να ενταχθούν υποχρεω
τικά οι ιδιώτες αυτοαπασχολούμενοι για
τροί στο κρατικό σχέδιο αντιμετώπισης 
της πανδημίας με τους ίδιους εργασιακούς 
και μισθολογικούς όρους με τους γιατρούς 
ΕΣΥ, καλούνται εθελοντικά να δουλέψουν 
στο ΕΣΥ με δελτίο παροχής υπηρεσιών, με 
προνομιακές αμοιβές και όρους (παράλλη
λη λειτουργία και ιδιωτικού ιατρείου). 

Μέρος των κενών “μπαλώνεται" προ
σωρινά και με συνεχείς μετακινήσεις προ
σωπικού μεταξύ τμημάτων και δομών, 
που αποδυναμώνουν ήδη υποστελεχω
μένα τμήματα. Π.χ. αναισθησιολόγοι από 
τα νοσοκομεία Χανίων και Ηρακλείου με
τακινήθηκαν στο Γ.Ν. Ρεθύμνου, αγροτι
κοί και γενικοί γιατροί μετακινούνται από 
την Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας (ΠΦΥ) 
στα ΤΕΠ ή σε κλινικές (π.χ. στην Παθολο
γική του Γ.Ν. Ρεθύμνου), γιατροί όλου του 
παθολογικού τομέα καλύπτουν εφημερίες 
στις μονάδες COVID.

Πολλαπλασιάζονται οι εργαζόμενοι δο
μών Υγείας που νοσούν από COVID-19.
Στο ΠΑΓΝΗ εντοπίστηκαν 26 θετικοί ερ
γαζόμενοι σε ένα μήνα, ενώ δε βγήκαν σε 
καραντίνα όλοι οι συνάδελφοί τους που 
είχαν εκτεθεί λόγω υποστελέχωσης. Στο 
Γ.Ν. Ρεθύμνου κινδύνευσε να αναστα
λεί η λειτουργία της Παιδιατρικής Κλινι

κής λόγω διάγνωσης μιας ειδικευόμενης 
με COVID-19 και καραντίνας 9 συναδέλ
φων της. Ο επαγγελματικός κίνδυνος έκ
θεσης των υγειονομικών είναι αυξημέ
νος, ωστόσο στην ενδονοσοκομειακή δια- 
σπορά συμβάλλει και η απουσία περιοδι
κού ελέγχου του προσωπικού, αλλά και η 
ανεπάρκεια σε μέσα ατομικής προστασίας 
(μάσκες, γάντια).
Προκειμένου να ανταπεξέλθουν τα νο

σοκομεία στις αυξημένες ανάγκες, μειώ
νονται τα προγραμματισμένα χειρουρ
γεία και τα τακτικά ιατρεία, παρόλο που 
οι αναμονές για ραντεβού με γιατρούς εί
ναι πολύμηνες και οι λίστες χειρουργείων 
των νοσοκομείων του Ηρακλείου περιέ
χουν πάνω από 7.000 ασθενείς. Οι κλίνες 
COVID δημιουργούνται με τη συρρίκνω
ση τμημάτων (π.χ. της Νεφρολογικής, της 
Παιδοχειρουργικής και της Οφθαλμολογι- 
κής του ΠΑΓΝΗ), με αποτέλεσμα τη σημα
ντική μείωση των κλινών τους. Περιορίζο
νται δηλαδή τα νοσοκομεία στην αντιμε
τώπιση μιας νόσου, με κίνδυνο να αυξηθεί 
η νοσηρότητα και η θνητότητα από άλλες 
παραμελημένες παθήσεις.
Οι κλίνες ΜΕΘ παραμένουν ανεπαρκέ

στατες, μόλις 51 δημόσιες σε όλη την Κρή
τη, ενώ υπάρχουν και 11 ιδιωτικές, οι 
οποίες θα αποζημιωθούν αδρά σε περί
πτωση που χρησιμοποιηθούν. Οι διασω- 
ληνωμένοι αυξάνονται από μέρα σε μέρα, 
με αποτέλεσμα περίπου το 80% των κλι
νών ΜΕΘ της 7ης Υ.ΠΕ. να είναι πλέον γε
μάτες. Καμία νέα κλίνη δεν προστέθηκε 
ακόμη στο νησί κατά τη διάρκεια της παν
δημίας, άνοιξαν μόνο 9 κλίνες (που προϋ- 
πήρχαν χωρίς να λειτουργούν λόγω έλλει
ψης προσωπικού), οι οποίες στελεχώθη
καν προσωρινά με μετακινήσεις, επικου
ρικούς και ειδικευόμενους νοσηλευτές. Τα 
σχέδια των διοικήσεων περιλαμβάνουν τη 
μετατροπή κλινών Μονάδων Καρδιοπα- 
θών των νοσοκομείων Η ρακλείου και Χα

νίων σε ΜΕΘ non-COVID, στερώντας την 
εξειδικευμένη εντατική παρακολούθηση 
από ασθενείς με σοβαρά καρδιακά προ
βλήματα.
Αξιοποιώντας δωρεά του ΙΣΝ, μόλις ξε

κίνησε (καθυστερημένα) η επέκταση των 
ΜΕΘ των νοσοκομείων Ηρακλείου και Χα
νίων, η οποία θα ολοκληρωθεί στο ΠΑ
ΓΝΗ τέλη Φλεβάρη. Για τη στελέχωση αυ
τών των νέων κλινών δεν έχουν προκη
ρυχθεί θέσεις μόνιμων νοσηλευτών, ενώ 
καθυστερημένα (προ διμήνου) προκηρύ
χθηκαν θέσεις γιατρών ΜΕΘ, από τις οποί
ες αποκλείστηκαν αναισθησιολόγοι και 
παθολόγοι (δύο βασικές ειδικότητες, που 
αποτελούν την πλειοψηφία των εξειδικευ- 
μένων εντατικολόγων). Στη ΜΕΘ Ρεθύ
μνου δεν έγινε προκήρυξη ούτε πρόσλη
ψη γιατρού ΜΕΘ, ενώ υπηρετούν μόνο 
4 γιατροί για 7 κλίνες, με αποτέλεσμα να 
μην μπορούν να νοσηλεύσουν ασθενείς 
COVID και να αναγκάζονται να τους δια
κομίζουν.
Υποβαθμισμένη και υποστελεχωμένη 

παραμένει και η ΠΦΥ. Μεγάλες είναι οι ελ
λείψεις σε οικογενειακούς γιατρούς στις 
δημόσιες μονάδες ΠΦΥ, π.χ. σύμφωνα 
με στοιχεία της 7ης Υ.ΠΕ., οι υπηρετού- 
ντες γενικοί νιατροί και παθολόγοι υπολεί
πονται κατά 42 των αναγκών του πληθυ
σμού του Δ. Ηρακλείου, στο Κ.Υ. του Δ. Ρε
θύμνου υπηρετεί μόνο ένας γενικός για
τρός, ενώ δεν υπάρχει παιδίατρος στο Κ.Υ. 
Αρκαλοχωρίου. Κατά την πανδημία έγι
ναν στα Κ.Υ. ελάχιστες προσλήψεις γενι
κών γιατρών (π.χ. 2 στον ν. Ρεθύμνου, 1 
επικουρικού στο Λασίθι), ενώ η μόνη πρό
σληψη παιδιάτρου σε Κ.Υ. ήταν ενός επι
κουρικού στη Νεάπολη. Με τέτοιες ελλεί
ψεις σε προσωπικό αλλά και σε εξοπλι
σμό και υποδομές, τα Κ.Υ. αδυνατούν να 
παρέχουν ουσιαστικές υπηρεσίες πρόλη
ψης και να ανταποκριθούν σε 24ωρη εξέ
ταση ύποπτων περιστατικών COVID-19

και παρακολούθηση ήπιων κρουσμάτων 
και χρονίως πασχόντων, ώστε να συμβάλ
λουν στην αποσυμφόρηση των νοσοκο
μείων.
Όσο για τις Κινητές Μονάδες Υγείας 

(ΚΟΜΥ), αμφίβολο είναι πόσες τελικά λει
τουργούν στην 7η Υ.ΠΕ., ενώ τα κλιμάκιά 
τους αποτελούνται συνήθως μόνο από 
έναν οδηγό και ένα νοσηλευτή (χωρίς για
τρό), οι οποίοι έχουν προσληφθεί με τρί
μηνες συμβάσεις. Επομένως, ο αριθμός 
και η στελέχωσή τους δεν τους επιτρέπει 
να πραγματοποιούν εκτεταμένους δειγμα
τοληπτικούς ελέγχους στον πληθυσμό και 
να συνεισφέρουν ουσιαστικά στην εκτε
ταμένη ανίχνευση κρουσμάτων, την ιχνη- 
λάτηση και την επιδημιολογική επιτήρηση.

Η κατάσταση αυτή είναι αποτέλεσμα της 
διαχρονικής πολιτικής περιορισμού της 
κρατικής χρηματοδότησης στην παροχή 
ενός υποτυπώδους επιπέδου παροχών 
υγείας, το οποίο δεν καλύπτει πλήρως τις 
ανάγκες, ενώ έρχεται σε αντίθεση με τις 
τεράστιες σύγχρονες δυνατότητες της επι
στήμης.

Η υνεία δεν αντιμετωπίζεται ως κοινωνι
κό αναθό, αλλά ως εμπόρευμα, με κόστος 
το οποίο μετακυλίεται σε ολοένα μεγαλύ

τερο βαθμό στους ίδιους τους ασθενείς, 
μετατρέπεται δηλαδή σε ατομική "υπόθε
ση" του καθενός, ανάλογα με την οικονο
μική του κατάσταση.
Αντανάκλαση αυτήςτης πολιτικής είναι 

και η διαχείριση της πανδημίας, με τρό
πο ώστε να ελαχιστοποιηθούν οι "σπατά
λες" του κράτους σε κοινωνικές παροχές 
και στόχο την περαιτέρω ιδιωτικοποίηση 
της υγείας ακόμη και σε αυτή την κρίσιμη 
περίοδο, μέσω επέκτασης των συμπρά
ξεων του δημόσιου με τον ιδιωτικό το
μέα. Παρά την επαπειλούμενη κατάρρευ
ση του Συστήματος Υγείας υπό την πίεση 
της ανεξέλεγκτης πλέον επιδημικής έξαρ
σης, η λύση της πραγματικής επίταξης, με 
την έννοια του όρου και όχι με αγοραίες 
διαδικασίες, φαίνεται ότι δεν αποτελεί κυ
βερνητική επιλογή. Αντιθέτως, η ενίσχυ
ση της κερδοφορίας των ιδιωτικών κλινι
κών της χώρας βαφτίζεται ψευδεπίγρα
φα "επίταξη".
Τώρα είναι κρίσιμη ώρα για να παρέμβει 

ο λαός! Όλοι μαζί να διεκδικήσουμε αυτά 
τα μέτρα που αρνούνται να πράξουν τόσο 
καιρό, τα μέτρα που μπορούν να σώσουν 
ανθρώπινες ζωές!

Εδώ και τώρα να υλοποιήσει η κυβέρνη
ση τις προτάσεις που έχουν καταθέσει οι 
φορείς των υγειονομικών και στηρίζει το 
ΚΚΕ για άμεσες προσλήψεις μόνιμου προ
σωπικού στις δημόσιες δομές υγείας, μο
νιμοποίηση των συμβασιούχων, επίταξη 
του ιδιωτικού τομέα υγείας με υποχρεωτι
κή ένταξή του στο κρατικό σχέδιο αντιμε
τώπισης της πανδημίας, ανάπτυξη επαρ
κών πλήρως στελεχωμένων με μόνι
μο προσωπικό και εξοπλισμένων κλινών 
ΜΕΘ, ενίσχυση δημόσιων δομών ΠΦΥ 
με μόνιμο προσωπικό, υποδομές και εξο
πλισμό, ουσιαστικά μέτρα προστασίας σε 
χώρους δουλειάς, σχολεία, ΜΜΜ κοκ.

Οι υγειονομικοί από θέσεις ευθύνης μαζί 
με τον λαό καλούνται να δυναμώσουν τον 
αγώνα για μέτρα προστασίας της υγείας 
και να ενισχύσουν την πάλη τους για δημό
σιο σύστημα Υγείας-Πρόνοιας καθολικό, 
σύγχρονο και απολύτως δωρεάν, που οι 
υπηρεσίες του θα αποτελούν στην πράξη 
κατοχυρωμένο κοινωνικό αγαθό και όχι, 
όπως σήμερα, ακριβοπληρωμένο εμπό
ρευμα.

* Η Ράνια Μπέτση είναι επιμελήτρια
Β'-ενδοκρινολόγος ΠΑΓΝΗ, αντιπρόεδρος 

Ένωσης Γιατρών ΕΣΥ Ν. Ηρακλείου, 
στέλεχος του ΚΚΕ.
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1  “Κατάρρευση” του ΕΣΥ
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

Επιφάνεια: 187.16 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

“Κατάρρευση” 
ίου ΕΣΥ

Μ
ε μια αιχμηρή ανακοίνωση, ο ΣΥ- 
ΡΙΖΑ καταφέρεται ενάντια στις 
δηλώσεις του πρωθυπουργού 
περί «νέου ΕΣΥ»: «Την ώρα που τα νο

σοκομεία σε όλη τη Βόρεια Ελλάδα κα
ταρρέουν και οι υγειονομικοί τα κρατά-

νε με υπεράνθρωπες προσπάθειες, ο 
κ. Μητσοτάκης πήγε σαν κλέφτης στη 
Θεσσαλονίκη για να κάνει επ ικοινωνια- 
κό σόου.
Αφού απέκλεισαν όλους τους εργαζό- 

μενουςτου Ιπποκράτειου καιτου Παπα- 
γεωργίου υπό τον φόβο διαμαρτυριών, 
επέτρεψαν μόνο σε μέλη της ΔΑΚΕ να 
τον "υποδεχτούν".

Πριν ασχοληθεί με τις ψεύτικες υπο
σχέσεις για το νέο ΕΣΥ, ας κοιτάξει ο κ. 
Μητσοτάκης το σημερινό ΕΣΥ που κα
ταρρέει από την αδράνεια της κυβέρ
νησης. Από το γεγονός ότι 9 μήνες δεν 
έχει κάνει μία μόνιμη πρόσληψη για
τρού, δεν έχει επιτάξει τις μεγάλες ιδιω
τικές κλινικές, δεν έχει συνταγογραφή- 
σει τα τεστ και έχει μετατρέψει τη διά
γνωση της νόσου σε προϊόν πολυτελεί
ας προς όφελος επιχειρηματικών συμ
φερόντων.

Και κυρίως από το γεγονός ότι, την ώ
ρα που μιλά για "νέο ΕΣΥ", δρομολογεί 
περικοπές 600 εκατ. ευρώ στον προϋ
πολογισμό της Υγείας για το 2021».

«Δεν πήρε τα 
αναγκαία μέτρα»

Α
πό τη στιγμή που η κυβέρνη
ση δεν έχει πάρει όλα τα ανα
γκαία μέτρα προκειμένου να 
θωρακίσει το δημόσιο Σύστημα Υγεί

ας, είναι φυσική συνέπεια τα όσα συμ
βαίνουν στο Νοσοκομείο της Δράμας 
και γενικότερα», σημείωσε ο Μανόλης 
Συντυχάκης, βουλευτής του ΚΚΕ, μιλώ- 
νταςτο βράδυ της Παρασκευήςσετηλε- 
οπτικό σταθμό.

«Οι ΜΕΘ ασφυκτιούν», συνέχισε, «δι- 
αιωνίζεται το "έγκλημα" με τα κενά σε 
κλίνες και προσωπικό, ενώ την ίδια 

στιγμή και με δεδομένο ότι σε λίγο θα 
έρθει για συζήτηση ο προϋπολογισμός 
στη Βουλή, παρουσιάζεται μια μείωση 
τηςτάξηςτων 600 εκατομμυρίων ευρώ 
στη χρηματοδότηση της Υγείας».
Όλα τα αναγκαία μέτρα προστασίας 

της υγείας σε χώρους δουλειάς, ΜΜΜ, 
σχολεία κ.λπ., όπως πρόσθεσε, έχουν 
υποταχθεί στη «δημοσιονομική λογική 
και περιορισμούς».

Η κυβέρνηση, κατέληξε, «αντί να επι
τάξει εδώ και τώρα το ιδιωτικό σύστη
μα Υγείας, αντί να προσλάβει γιατρούς 
και νοσηλευτές, αντί να ανοίξει κλίνες 
ΜΕΘ και να λάβει και άλλα συνοδευτι
κά μέτρα προστασίας για σχολεία και 
ΜΜΜ, βλέπουμε να ακολουθεί την πε- 
πατημένη και να επιρρίπτει και την ευ
θύνη στον λαό».
«Ωστόσο ο λαός», κατέληξε ο Μ. Συ

ντυχάκης, «όπως έδειξε και η απεργία 
στις 26 Νοέμβρη, δεν τρομοκρατείται, 
δε φιμώνεται, κατεβαίνει στον δρόμο, 
διεκδικεί και απαιτεί».
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1  «Δεν πρέπει να ανοίξει τίποτα»! Κραυγή αγωνίας
από διευθυντή ΜΕΘ στη θεσσαλονίκη

Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 213.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Λεν πρέπει να ανοί&ι 
τίποτα»! Κραυγή αγωνίας 
από διευθυντή ΜΕΘ 
στη θεσσαΑονίκη
Ξεκάθαρη θέση για το κατά πόσο είναι ενδεδειγμένη 
μια άρση του lockdown στην παρούσα φάση γύρε ο δι
ευθυντής της ΜΕΘ στο Νοσοκομείο «Παπανικολάου» 
Νικόλαος Καπραβέλος (φωτό), ο οποίος περιέγραψε 
με μελανά χρώματα την κατάσταση που βιώνει η Θεσ
σαλονίκη και απηύθυνε έκκληση να μην ανοίξει τίπο
τε και ειδικά χωρίς περιοριστικά μέτρα.

Οπως εξήνησε ο κ. Καπραβέλος,η κατάσταση στη 
Θεσσαλονίκη είναι τραγική, καθώς τα κρεβάτια στις 
Εντατικές των νοσοκομείων έχουν γεμίσει.

«Βιώνουμε μια τραγική κατάσταση. Δεν έχουμε 
κρεβάτια Εντατικής. Εχουμε φτιά
ξει έναν άλλον χώρο σε βά
ρος άλλων ειδικοτήτων, 
για να αντιμετωπίσου 
με αυτό το κύμα το 
οποίο μας ξέφυγε» 
αποκάλυψε στον 
Σκάι.

Παράλληλα, 
διευκρίνισε ότι το 
δεύτερο κύμα άρ
χισε τον Οκτώ
βριο και τελειώνει 
τον Μάρτιο και γι' αυ
τό δεν πρέπει να αρθεί το 
lockdown.

«Δεν πρέπει να ανοίξουμε. Η δια- 
σπορά είναι πλέον στη διπλανή μας πόρτα. Αυτός που 
θα ανοίξει, αν θα ανοίξει, θα πρέπει να γνωρίζει ότι 
ανοίγει με κίνδυνο της ζωής του» δήλωσε. «Αυτή τη 
στιγμή δεν πρέπει να γίνεται καμιά κουβέντα για άνοιγ
μα. Από μένα και τη μαρτυρική Θεσσαλονίκη δεν θα 
ακούσετε ποτέ για άνοιγμα. Θα σας λέμε “περιοριστι
κά μέτρα”» είπε ο διευθυντής της ΜΕΘ του «Παπα- 
νικολάου».

Ο κ. Καπραβέλος εξήγησε τη δεινή θέση στην 
οποία βρίσκεται η Θεσσαλονίκη, η οποία στις 25 Νο
εμβρίου κατέγραφε πρωτιά με μεγαλύτερο αριθμό θα
νάτων ανά 1.000.000 πληθυσμού σε όλη την Ευρώπη.

«Την ποιήσαμε! Αν δεν ληφθούν μέτρα, θα είναι 
εθνική τραγωδία» κατέληξε ο καθηγητής.
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1  ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΠΟΕΔΗΝ: «Ασθενείς πεθαίνουν εκτός
ΜΕΘ στη Θεσσαλία»

Πηγή: ΚΟΣΜΟΣ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 697.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΠΟΕΔΗΝ:

«Ασθενείς πεθαίνουν 
εκτός ΜΕΘ στη θεσσαλίπ»

Ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλης Γιαννάκος, καταγγέλλει 
ότι «οι ΜΕΘ κορωνοϊού στα 
νοσοκομεία της Θεσσαλίας είναι 
γεμάτες και διασωληνωμένοι 
ασθενείς πεθαίνουν εκτός ΜΕΘ.
Γεμάτη και η Στερεά Ελλάδα 
με διασωληνω μένους από τη 
Θεσσαλία», ενώ οι κλίνες ΜΕΘ 
που ανοίγουν γεμίζουν σε 
ελάχιστα λεπτά, όπως έγινε στα 
Τρίκαλα και τη Λάρισα.

«Τώρα ετοιμάζουν ένα θάλαμο 
ατο πανεπιστημιακό Λάρισας να το 
μετατρέψουν σε ΜΕΘ καρσνοίου 
4 κλινών. Στο νοσοκομείο Καρδί
τσας ετοιμάζουν τις χειρουργικές 
αίθουσες. Εάν συμβεί αυτό είναι 
επικίνδυνο για τη λειτουργία Του 
νοσοκομείου», λέει ο Γιαννάκος.

Πιο συγκεκριμένα, ο κύριος Γιαν- 
νάκος ανέφερε χαρακτηριστικά πως 
«οι ΜΕΘ κορανοϊσύ στη Θεσσαλία 
είναι γεμάτες», ενώ, παράλληλα, 
δήλωσε, αναφεράμενος στα νοσο
κομεία της περιοχής, ότι «φτιάχνουν 
νέες ΜΕΘ και γεμίζουν αμέσως.

Φτιάχνουν αυτοσχέδιες ΜΕΘ σε 
Τρίκαλα και Λάρισα, με υποτυπώδη 
εξοπλισμό και ανειδίκευτο προσωπι
κό σε θαλάμους κλινικών κορονοιού 
και γεμίζουν. Τώρα ετοιμάζουν ακόμη 
έναν θάλαμο στο πανεπιστημιακό

νοσοκομείο Λάρισας ώστε να τον 
μετατρέφαυν σε ΜΕΘ κοροναιού 4 
κλινών».

Αντίστοιχα, κρίσιμη είναι καί η κα
τάσταση στην Καρδίτσα, σύμφωνα 
με τον πρόεδρο της ΠΟΕΔΗΝ, όπου 
μάλιστα ετοιμάζουν «προς επίταξη 
και τις χειρουργικές αίθουσες», 
με τη συγκεκριμένη ενέργεια να 
είναι ιδιαίτερα επικίνδυνη, την ώρα 
μάλιστα που «ήδη, δύο διασωλη- 
νωμένοι ασθενείς έχασαν τη ζωή 
τους σε θάλαμο στο νοσοκομείο 
Καρδίτσας , καθώς η διακομιδή τους 
σε ΜΕΘ άλλου νοσοκομείου, ήταν 
αδύνατη».

«Οι μονάδες κορονοΐαΰ των νο
σοκομείων της Στερεός Ελλάδας 
γέμισαν ήδη με ασθενείς από τη 
Θεσσαλία. Θα λειτουργήσει μια 
νέα ΜΕΘ 5 κλινών στα νοσοκομεία 
Λαμίας, η οποία θα γεμίσει αμέσως 
με περιστατικά που βρίσκονται στο 
όριο Της διασωλήνωσης», αναφέρει 
ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, που, 
επισημαίνει Πως «όταν φτιάχνονται 
ΜΕΘ και γεμίζουν αμέσως δείχνει άτι 
υπάρχουν ασθενείς nou θα έπρεπε 
να νοσηλεύονταν στις Μ ΕΘ και λόγω 
έλλειψης, βρίσκονται στις κλινικές»

Αναφο ρικά με τις Μ ΕΘ στη Θεσσα
λία, ο κ, Γιαννακός σημειώνει:

• Στο νοσοκομεία Βόλου, νοση
λεύονται 8 διασωληνωμένοι στις 8

κλίνες. Η μονάδα τεχνητού νεφρού 
του νοσοκομείου εξυπηρετεί 5 νε
φροπαθείς θετικούς στο κορανοίό 
από ιδιωτική μονάδα.

• Στα νοσοκομείο Τρικάλων, νο
σηλεύονται 12 διασωληνωμένοι στις 
12 κλίνες. Υπάρχει μία αυτοσχέδια 
ΜΕΘ 3 κλινών για ύποπτα και θετικά 
κρούσματα και νοσηλεύει ένα διασω- 
ληνωμένο ασθενή.

• Στα πανεπιστήμιο Λάρισας, νο
σηλεύονται^ διασωληνωμένοι στις 
14 κλίνες. Τώρα ετοιμάζουν μια αυ
τοσχέδια ΜΕΘ σε θάλαμο 4 κλινών.

• Στο Γενικό Νοσοκομείο Λάρισας, 
νοσηλεύονται 25 διασωληνωμένοι 
στις 25 κλίνες. Έχουν δημιουργήσει 
ΜΕΘ σε θαλάμους κλινικής του νο
σοκομείου.

• Στο νοσοκομεία Καρδίτσας, 
νοσηλεύονται 5 διασωληνωμένοι 
σπς 5 κλίνες. Δύο διασωληνωμένοι 
ασθενείς πέθαναν εκτός ΜΕΘ, καθώς 
η κατάσταση τους δεν το επέτρεπε 
Τη διακομιδή τους.

• Ταυτόχρονα, τόνισε πως στα 
νοσοκομείο Λαμίας νοσηλεύονται 6 
διασωληνωμένοι στις 6 κλίνες, ενώ 
ετοιμάζουν 5 κλίνες ακόμη ΜΕΘ για 
τις δικές του ανάγκες,

• Στο νοσοκομείο Χαλκίδας νο
σηλεύονται 10 διασωληνωμένοι ατις 
10 κλίνες.

thepressproject.gr
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1  Καβάλα: Έντονη διαμαρτυρία των νοσοκομειακών
γιατρών για τη μετακίνηση συναδέλφου του «με το
καλη ...

Πηγή: ΝΕΑ ΕΓΝΑΤΙΑ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

30-11-2020

Επιφάνεια: 501.45 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καβάλα: Έντονη διαμαρτυρία 
των νοσοκομειακών γιατρών 
για τη μετακίνηση συναδέλφου 
του «με το καλημερα»!
«Κανένας γιατρός δεν μας περισσεύει για να τον 
δανείσουμε σε άλλα νοσοκομεία»! - Τι ζητά η ΕΓΕΣΥΚ 
από τον Διοικητή της ΥΠΕ και τον υπουργό Υγείας

Γ
ια «δραματική 
κατάσταση» και 
«υποστελέχωση» 
του Γενικού Νο
σοκομείου Καβάλας εν 
μέσω πανδημίας κάνουν 

λόγο οι νοσοκομειακοί 
γιατροί και ζητούν από 
τη Διοίκηση της 4ης Υγει
ονομικής Περιφέρειας 
και το Υπουργείο Υγείας 
να ενισχύσουν επιτέλους 
το ΓΝΚ.
Αφορμή για την οργισμέ
νη αντίδραση των νοσο
κομειακών γιατρών ήταν 
η πρόσφατη μετακίνηση 
του Θωρακοχειρουργού 
ο οποίος μόλις... ήρθε για 
να αναλάβει καθήκοντα, 
στο «Θεαγένειο» Νοσοκο
μείο της Θεσσαλονίκης, 
μια μετακίνηση που, 
όπως καταγγέλλουν, έγι
νε παρά την αρνητική 
εισήγηση της Διοίκησης 
του ΓΝΚ.
Ακολουθεί το πλήρες κεί
μενο της ανακοίνωσης- 
καταγγελίας της Ένωσης 
Γιατρών ΕΣΥ Καβάλας 
(ΕΓΕΣΥΚ):

«Είμαστε σε κατάσταση 
υγειονομικού πολέμου. 
Δεν αρκεί μόνο να το 
λέμε, αλλά...»
«Το ΔΣ της ΕΓΕΣΥΚ με 
οργή πληροφορήθηκε 
πως ο Διοικητής της 4ης 
Υγειονομικής Περιφέρει
ας με μια απαράδεκτη 
απόφαση του και παρά 
την αντίθετη εισήγηση 
της Διοίκησης του Γενι
κού Νοσοκομείου Καβά
λας, μετακίνησε εν μέσω 
πανδημίας τον Θωρακο- 
χειρουργό του Γενικού 
Νοσοκομείου Καβάλας 
στο νοσοκομείο «Θεαγέ- 
νειο» της Θεσσαλονίκης. 
Πρόκειται για μία ενέρ
γεια που προσβάλλει 
βαθύτατα το σύνολο των 
γιατρών όλων των ειδικο
τήτων του Νοσοκομείου 
μας οι οποίοι τη στιγμή 
αυτή βρίσκονται στην 
πρώτη γραμμή του αγώ
να ενάντια στην πανδη
μία. Είναι ανεπίτρεπτο 
να μετακινεί ο Διοικητής

της Υγειονομικής Περι
φέρειας έναν γιατρό που 
μόλις τοποθετήθηκε σε 
μόνιμη θέση του Νοσοκο
μείου Καβάλας σε θέση 
άλλου Νοσοκομείου. Με 
την κίνηση αυτή αποδυ
ναμώνει το ήδη υποστε
λεχωμένο Νοσοκομείο 
μας, στερεί μία πολύτι
μη ειδικότητα από του 
ασθενείς της πόλης μας 
και το κυριότερο στην 
κορύφωση της πανδημί
ας στερεί από το δυναμι
κό του Νοσοκομείου ένα 
γιατρό που θα μπορούσε 
να συμβάλλει σε επίπεδο 
εφημεριών στις κλινικές 
Covid την ώρα που κάθε 
γιατρός κάθε ειδικότητας 
εργάζεται με εξαντλητικά 
ωράρια για να στηρίξει το 
σύνολο των 150 ασθενών 
Covid που νοσηλεύονται 
κατά μέσο όρο στο Νοσο
κομείο μας.
Το ΔΣ της ΕΓΕΣΥΚ απαι
τεί την άμεση ανάκληση 
της απαράδεκτης αυτής 
απόφασης και την επι

στροφή του γιατρού στο 
Νοσοκομείο για το οποίο 
κρίθηκε και κατέλαβε 
μια μόνιμη θέση.
Επίσης το ΔΣ της ΕΓΕΣΥΚ 
καλεί την Υγειονομική 
Περιφέρεια να ενισχύσει 
επιτέλους το Νοσοκομείο 
μας με γιατρούς και νο
σηλευτές των Κέντρων 
Υγείας και του πρώην 
ΙΚΑ. Το Νοσοκομείο εί
ναι υποστελεχωμένο και 
η κατάσταση είναι πλέον 
δραματική. Το προσωπι
κό έχει αρχίσει να απο- 
δεκατίζεται, συνάδελφοι 
νοσούν, νοσηλεύονται 
και κάποιοι δίνουν μάχη 
στη ΜΕΘ. Αυτοί που μέ
νουν πίσω πολύ απλά 
δεν επαρκούν για να κα- 
λύψουν όλες τις ανάγκες 
που προκύπτουν καθη
μερινά, εργάζονται πάνω 
από τις δυνάμεις τους, 
εξαντλούνται νοσούν και 
οι ίδιοι και ο φαύλος κύ
κλος συνεχίζεται. Είμα
στε πια πολύ κοντά στο 
να νοσηλεύουμε ασθε

νείς χωρίς την απαραίτη
τη ιατρική κάλυψη γιατί 
με το ρυθμό αυτό σύντο
μα δεν θα υπάρχουν πια 
γιατροί και νοσηλευτές 
να τους φροντίσουν.
Το Δ.Σ της ΕΓΕΣΥΚ ζητά 
ενίσχυση σε προσωπικό 
του Νοσοκομείου μας, 
κανένας γιατρός δεν μας 
περισσεύει για να τον 
δανείσουμε σε άλλα Νο
σοκομεία. Το αντίδοτο σε 
όλα αυτά τα η μίμετρα των 
μετακινήσεων είναι άμε
σες και κατεπείγουσες 
νέες προσλήψεις καθώς 
και άμεση μονιμοποίηση 
των επικουρικών γιατρών 
όλων των ειδικοτήτων 
που μάχονται στην πρώτη 
γραμμή μαζί με το μόνιμο 
ιατρικό προσωπικό.
Το ότι είμαστε σε κα
τάσταση υγειονομικού 
πολέμου δεν αρκεί μόνο 
να το λέμε αλλά να το συ
νειδητοποιήσουμε και να 
δράσουμε ανάλογα. Από 
τον απλό πολίτη μέχρι 
τον Υπουργό Υγείας».
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1  «Φως» µετά από καιρό;
Πηγή: ΓΝΩΜΗ ΤΗΣ ΠΑΤΡΑΣ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
30-11-2020

Επιφάνεια: 550.53 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Φως» μετά από καιρό;
Αισθητά μειωμένα τα κρού

σματα χθες και στην Δυτική Ελ
λάδα, ενώ για πρώτη φορά κα

θοδικός είναι και ο αριθμός των 
διασωληνωμένων

ως» στο... τούνελ του κορωνοϊού

για πρώτη φορά μετά από καιρό, καθώς εκτός 
από τη μείωση των νέων κρουσμάτων καθοδικός 
ήταν και ο αριθμός των διασωληνωμένων.
Αν και τις Κυριακές είθισται ο αριθμός των 
νέων μολύνσεων να καταγράφεται πάντα μι
κρότερος σε σχέση με τις υπόλοιπες μέρες της 
εβδομάδος. καθώς πραγματοποιούνται λιγό- 
τεροι έλεγχοι, τα χθεσινά στοιχεία του ΕΟΔΥ 
δίνουν μικρή «ανάσα».
Μειωμένος σε σχέση με τις προηγούμενες 
ημέρες ήταν και ο αριθμός των κρουσμάτων 
στην Αχαΐα. καθώς κατεγράφησαν μόλις 16 
νέες μολύνσεις, ενώ συνολικά στη Δυτική Ελ
λάδα ήταν 39.
Συγκεκριμένα, χθες ανακοινώθηκαν 1.193 νέα 
κρούσματα του νέου ιού στη χώρα, εκ των 
οποίων 10 εντοπίστηκαν κατόπιν ελέγχων στις 
πύλες εισόδου της χώρας. Ο συνολικός αριθ
μός των κρουσμάτων είναι 104.227. εκ των 
οποίων το 53.0% άνδρες.
4.879 (4.7%) θεωρούνται σχετιζόμενα με ταξίδι 
από το εξωτερικό και 27.746 (26.6%) είναι σχε- 
τιζόμενα με ήδη γνωστό κρούσμα.

603 ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΜΕΝΟΙ
603 συμπολίτες μας νοσηλεύονται διασωλη- 
νωμένοι. Η διάμεση ηλικία τους είναι 65 ετών, 
ενώ 575 ασθενείς έχουν εξέλθει από τις ΜΕΘ.

98 ΑΚΟΜΗ ΘΑΝΑΤΟΙ
Τέλος, έχουμε 98 ακόμα καταγεγραμμένους 
θανάτους και 2.321 θανάτους συνολικά στη 
χώρα. 935 (40.3%) γυναίκες και οι υπόλοιποι 
άνδρες. Η διάμεση ηλικία των θανόντων συμ
πολιτών μας ήταν τα 80 έτη.

ΚΑΤΩ ΑΠΟ 300 ΣΕ ΑΤΤΙΚΗ 
ΚΑΙ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
Επίσης, κάτω από 300 έπεσαν χθες τα κρού
σματα σε Αττική και Θεσσαλονίκη και αυτό εί
ναι πολύ καλό νέο σχετικά με την πορεία της 
πανδημίας στην Ελλάδα.
Αναλυτικότερα κατεγράφησαν 247 κρούσματα 
στην Περιφέρεια Αττικής. 235 κρούσματα στην 
Π.Ε. Θεσσαλονίκης, 19 κρούσματα στην Π.Ε.

Αιτωλοακαρνανίας, 16 κρούσματα στην Π.Ε. 
Αχαιός και 4 κρούσματα στην Π.Ε. Ηλείας, ενώ 
Καρδίτσα. Λάρισα και Πιερία διατηρούν τα 
«σκήπτρα» σε Θεσσαλία και Βόρεια Ελλάδα.

48 ΟΙ ΝΟΣΗΛΕΥΟΜΕΝΟΙ ΣΤΗΝ ΠΑΤΡΑ
Στο μεταξύ στα δύο νοσοκομεία της Πάτρας 
νοσηλεύονται συνολικά 48 άτομα με κορωνοϊό. 
εκ των οποίων 17 στις ΜΕΘ Covid-19. Συγκε

κριμένα. στο ΠΓΝΠ νοσηλεύονται 17 ασθενείς 
στην κλινική και 11 στην ΜΕΘ εκ των οποίων οι 
επτά είναι διασωληνωμένοι. ενώ στο ΓΝ Πατρών 
«Αγ. Ανδρέας», νοσηλεύονται 14 άτομα στην 
κλινική και έξι στη ΜΕΘ.

«ΑΓ ΑΝΔΡΕΑΣ»: ΘΕΤΙΚΗ
ΣΥΝΟΔΟΣ ΑΣΘΕΝΟΥΣ

Την ίδια ώρα ακόμα συνοδός ασθενούς που νο
σηλεύεται στην Παθολογική Κλινική βρέθηκε 
θετική στον ιό, μετά το ήδη ένα επιβεβαιωμένο 
κρούσμα στον θάλαμο. Σύμφωνα με τον Διοι
κητή του ΓΝ Πατρών «Αγ. Ανδρέας». Ηλία Θεο- 
δωρόπουλο υποβλήθηκαν σε τεστ τόσο το προ
σωπικό. όσο και οι άλλοι ασθενείς που βρίσκονταν 
στον ίδιο θάλαμο και όλα ήταν αρνητικά.

ΚΑΙ ΣΤΟ ΚΑΡΑΜΑΝΔΑΝ ΕΙΟ
Όμως δύο νέα κρούσματα κορωνοϊού σε υγει
ονομικό προσωπικό εντοπίστηκαν στο Καρα- 
μανδάνειο Νοσοκομείο Παίδων. Πρόκειται για 
δύο νοσηλεύτριες που φέρονται να εργάζονται 
στα εξωτερικά ιατρεία του Νοσοκομείου. Ήδη 
έχει ξεκινήσει η ιχνηλάτηση των επαφών των 
δύο νοσηλευτριών.

Επικοινωνία Παπανδρέου 
για τα Νοσοκομεία
Το ενδιαφέρον του για την κατάσταση που βρίσκονται τα νοσοκομεία της Πάτρας και της 
Δυτικής Ελλάδας εκδήλωσε ο πρώην Πρωθυπουργός, Βουλευτής Αχάίας Γιώργος Πα
πανδρέου. ο οποίος επικοινώνησε χθες με τον πρόεδρο του Σωματείου Εργαζομένων του 
ΓΝΠ και μέλος της ΠΟΕΔΗΝ Κώστα Πετρόπουλο προκειμένου να ενημερωθεί και από τα 
συνδικαλιστικά όργανα, για την κατάσταση που επικρατεί στα νοσηλευτικά ιδρύματα της 
περιοχής μας στην covid εποχή.
Ακούσε τις απόψεις, τις εκτιμήσεις και τους προβληματισμούς των εργαζομένων καθώς 
και τις σχετικές διεκδικήσεις τους.
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